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Tisztelt Olvasóink! Az Életképek 2018-as első száma ja-
nuár 25-én jelenik meg, a lapzárta január 18-a 12 óra. 
A 23. számban levő rejtvények megfejtését 2018. január 
22-ig várjuk. 

Megnyílt a fedett jégpálya a Czabán Általános Iskola udvarán, ami a 
tervek szerint február 25-ig várja a korizókat. Az ingyenes korcsolya-
pályát hétköznapokon reggel 8 és délután 4 óra között a kerületi óvo-
dás és iskolás csoportok látogathatják, akiket busszal szállítanak 
majd a helyszínre, és oktatót, valamint korcsolyát is biztosítanak ré-
szükre. A lakók hétköznapokon délután 5 és este 9 óra között, illetve 
hétvégén és ünnepnapokon reggel 8-tól este 9 óráig térítésmentesen 
használhatják a pályát. A korcsolyázókat és kísérőiket melegedő- és 
öltözősátor, korcsolyakölcsönző, büfé és mellékhelyiség várja. Meg-
oldott a pályák esti világítása és a hangosítás is. 

Díjazott fi atalok

Köszönet a biztonságért

Repülőn tilos a csillagszóró
A csillagszórók és a tűzijátékok tiltott pirotechnikai eszköznek mi-
nősülnek a légi közlekedésben, ezért még feladott poggyászban is 
szigorúan tilos a szállításuk – fi gyelmeztet a Liszt Ferenc repülő-
teret üzemeltető Budapest Airport közleménye. 

Fényvillamos a kerületben

A BKV idén immár kilencedik alkalommal indította útjára az ad-
venti, karácsonyi és újévi időszak fővárosi látványosságát, a 
Fényvillamost. A 69-es villamos vonalán január 7-én utazhatunk 
vele a többi járműre is érvényes jeggyel, bérlettel.
A Fényvillamos szerelvényei a két utolsó UV-szerelvények is egy-
ben, amelyek – immár nosztalgiavillamosként – még forgalom-
ban vannak. A hajdan 375 Ganz UV motorkocsiból álló UV jármű-
park utolsó mohikánjai még 1964–65-ben álltak forgalomba, és 
amellett, hogy Fényvillamosként 3500 méternyi fényfüzérrel fel-
szerelve kicsik és nagyok szívét töltik el ünnepi hangulattal – 
igazán múltidéző érzés utazni rajtuk. A mára közkedveltté vált év 
végi járat 39 200 fehér és kék színű égővel szórja a fényt, így nem 
csoda, ha megbámulják, amerre csak elhalad.
Január 7-én, vasárnap az alábbi időpontokban indul a végállomá-
sokról. Mexikói út: 17:00, 18:00, 19:00 és 20:00. Erdőkerülő utca: 
17:32, 18:32, 19:32 és 20:32. 

E-matrica
Nem lesznek érdemi változá-
sok 2018-ban az e-matricás 
rendszerben. Nem emelked-
nek az árak, nem vezetnek be 
újabb díjkategóriákat. A me-
gyei és az éves autópálya-
matrica a következő év janu-
ár 31. napjának 24. órájáig 
érvényes. A 2017-es matricák 
2018. január 31-én éjfélkor 
járnak le. A 2018-as országos 
éves és megyei e-matricák 
már megvásárolhatók – írta a 
Nemzeti Útdíjfi zetési Szolgál-
tató Zrt. 

Karácsony előtt megszokott dolog, hogy a ren-
dőrök az önkormányzattól jutalmat kapnak. Az idei 
jutalmazást december 12-én tartották.
– Ennek kettős célja van – mondta Balogh Róbert 

alezredes, kerületi rendőrkapi-
tány –, a rendőrök munkáját ily 
módon anyagilag és erkölcsileg 
is elismeri az önkormányzat. 
– Mindnyájan azért dolgozunk, 
hogy a kerületi polgárok minél 
nagyobb biztonságban érezhes-
sék magukat – mondta Hajdu 
László polgármester. – Az ön-
kormányzat eddig is mindent 
megtett, hogy segítse a rend-
őrség munkáját, és a jövőben is 
erre törekszik. Ennek a törődés-
nek része, hogy a jó munkát év 

végén megköszönjük nekik. 
Az ünnepségen tizenhat rendőr vagy rendőrségen 
dolgozó közalkalmazott, illetve a kerületi rendőr-
kapitány kapott jutalmat. 

Karácsony előtt ismét átadták a 
Kerület Kiváló Sportolója díjakat 
és kiosztották a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Ösztöndíjakat. Az 
előbbi elismerést huszonkettő, 
az utóbbit pedig tizenkilenc kerü-
leti fi atal vehette át.
Büszkék lehetünk arra, hogy eny-
nyi tehetsége van a kerületnek 
– mondta Németh Angéla alpol-
gármester december 13-án, a 
Hubay Jenő zeneiskola koncert-
termében tartott ünnepségen.
A Kerület Kiváló Sportolója díjazottjait a 2017-es 
eredményeik alapján két kategóriába sorolták: 
egyrészt azokat a fi atal sportolókat értékelték, 
akik idén világ- vagy Európa-bajnokságon I–VI. 
helyezettek voltak, másrészt azokat díjazták, 
akik a magyar bajnokságon, országos vagy nem-
zetközi versenyen dobogós helyezést értek el. 
Az előbbi kategóriában Badak Balázs, Baranyi 
Zsófi a, Czagány Dóra, Szécsényi Vivien, Takács 
Gergely és Vas Zsófi a, az utóbbiban pedig Ala-
csony Petra, Baranyi Barnabás, Benkő Zsófi a, Frey 
Ferenc, Győriványi Renáta, Karászi Vanda, Kovács 
Gergely, Kozák Renátó, László Tamara, Málnai 

Áron, Nagy Regő, Nyíri Nikolett, Tamás Ferdinánd, 
Vadon Barnabás, Véber Cintia és Vécsei Balázs ve-
hetett át emlékplakettet és ajándékkártyát.
Az önkormányzat idén második alkalommal 
csatlakozott a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszerhez. Az illeté-
kes bizottság döntése nyomán Belák Attila, Be-
rendi Zsófi a, Bóné Gabriella, Gál Anna Krisztina, 
Grisztel Eliza, Hajdu Kristóf, Hajdu Tamás, Hö-
römpö András, Juhász Róbert, Kohári Melinda, 
Komáromi Brigitta, Meilinger Flóra, Nagy Bol-
dizsár, Nickmann Marcell, Nickmann Petronel-
la, Ölbei Regina, Somorai Renáta, Varga Sára és 
Vígh András István kap ösztöndíjat. 

Ünnepi klubnap

Ünnepi klubnapot tartott az ERESZ Látássérültek Egyesülete de-
cember elején az Újpalotai Nyitott Ajtó Együttműködési Irodában. 
Az eseményen az önkormányzat is képviseltette magát. 

Jégpálya a Czabán iskolában
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Az év második felében változások voltak a kerületvezetés össze-
tételében és az erőviszonyok is átrendeződtek a testületben. Ám 
ez csak egy része volt annak, ami 2017-ben történt a kerületben. 
A városrész működtetéséről, a fejlesztésekről és tervekről Hajdu 
László polgármestert kérdeztük. 

– Hogyan tudná összefoglalni a 2017-es évet?
– A polgármesternek az a legfontosabb, hogy az 

adott évben, így 2017-ben is tudtuk-e biztosítani a for-
rásokat a városrész működtetéséhez. A 2014-es örök-
ség jó volt, akkor is jól állt a kerület, és most is meg 
tudtuk tartani a fi zetőképességünket.  

– Biztosítottuk idén is a bölcsődék, óvodák mű-
ködtetését. Nálunk – sajnos – üres férőhelyek vannak 
mind a két intézményhálózatban. Tizenegy kis óvo-
dát összevontunk és három nagyobbat alakítottunk 
ki, mind a három kerületrészben egyet. Erre azért volt 
szükség, mert csökken a gyereklétszám, és nem talál-
tunk az előírásoknak megfelelő végzettségű óvodave-
zetőket a nyugdíjba vonulók helyére. 

– A fogyatékos emberek nappali ellátásával fog-
lalkoznak igen magas színvonalon az Értelmi Fogya-
tékosok Napközi Otthonában (ÉNO) és a Fejlesztő 
Gondozó Központban (FENO). Ez a két intézmény 
nagy segítséget jelent a szülőknek, akik a nappali el-
látások idején tudnak dolgozni, pihenni. A munka-
nélküli fi atalok segítése is sikertörténetnek tekint-
hető, a  MUFTI-n keresztül sokan találtak munkát. 
Az is tény, hogy az idősgondozás is jól működik a ke-
rületben.

– A szegénység viszont komoly problémát jelent. 
A segélyezés központi átalakítása után sem akartuk 
támogatás nélkül hagyni a rászorulókat, ezért az ön-
kormányzat létrehozta a Palota-támogatásokat. Erre 
180 millió forint jut a költségvetésből.  

– A kerületi háziorvosoknál nincs betöltetlen pra-
xis. Az Észak-Pesti Kórház felújított 13-as jelű épüle-
tébe átköltöztek háziorvosi rendelések, a tüdőgondo-
zó és egyéb gyógyászati szolgáltatások is. Ennek a fel-
újítása több mint 500 millió forintba került. Szintén a 
kórház területén alakítják ki a Bethesda kórház moso-
dáját, és ugyanitt kap helyet egy gyógyszertár is.

– A Deák utcai rendelő építésére – most jogvita mi-
att áll a beruházás – mintegy 500 millió forintot fordí-
tunk. Terveink között szerepel a Hősök úti és az Opál 
utcai rendelők rendbetétele is. Ezek megvalósításával 
XXI. századi egészségügyi ellátást tudunk biztosítani 
a kerületieknek. 

– A közterületi munkák közül a zöldterület-gaz-
dálkodás jelenti az egyik legnagyobb feladatot, hiszen 
1,1 millió négyzetméternyi zöldfelület gondozását kell 
megoldanunk. Az illegális szemét felszámolása is ko-
moly problémát jelent. Nehéz bizonyítani a szemét 

lerakását, annak ellenére, hogy folyamatosan ellen-
őrizzük a legfertőzöttebb területeket és kamerákat is 
felszereltettünk. 

– A kátyúk eltüntetésére és útfelújításra is fordítot-
tunk pénzt, a szakcégünk idén körülbelül 1,1 kilomé-
ternyi útfelületet szőnyegezett le. A járdák rendbeté-
tele a lakossági önerő bevonásával ugyancsak népsze-
rű volt. Tervezzük, hogy a járdák akadálymentesítését 
is megoldjuk, illetve a látássérült közlekedőknek 150 
speciális szerkezetet rendeltünk, amivel biztonságo-
san tudnak közlekedni. 

– Mi lesz az óvodai összevonás után az ingatla-
nok sorsa?

– Az ingatlanokat közcélra tudjuk használni. Az 
Árendás közben levő óvoda átköltözik a Páskom par-
ki intézménybe. Az Árendás közben felszabaduló épü-
letbe kerül át többek között az Értelmi Fogyatékosok 
Napközi Otthona, az Egyesített Szociális Intézmény 
központja, valamint a fi atalokkal foglalkozó Fióka. A 
Fióka kinőtte a Kolozsvár utcai telephelyét, ugyan-
is egyre több veszélyeztett gyerekkel kell foglalkozni-
uk. Az is jól látszik, hogy ezeknek a gyermekeknek a 
gondozása egyre több pénzébe fog kerülni az önkor-
mányzatnak.

– Milyen terveik vannak a jövőre nézve?
– Elindítanánk a tízéves járdafelújítási és útfelújí-

tási programot, amire évente 260 millió forint jutna. 
Az óvodák és bölcsődék rendbetételét is folytatnánk. 
Egy könnyűszerkezetes, körülbelül 500 millió forint-

ból megépíthető sportcsarnokkal is bővülne a kerü-
let. A kórház területén épülő új uszodához beszereztük 
a szükséges engedélyeket, a kiviteli terveken dolgoz-
nak. A beruházás azonban még kérdéses, mivel ehhez 
tao-támogatásra lenne szükség. 

– A Hubay Jenő tér 8. szám alatti házat 130 mil-
lió forintért adta el az önkormányzat. A vevő mélyga-
rázst, valamint éttermet, továbbá lakásokat is kialakít 
benne. A ház bontásából származó használható épí-
tőanyagokat a Liva Malomhoz viszik, és ebből próbál-
juk majd a malomépületet rendbe rakni. 

– A testületben átrendezőtek az erőviszonyok. Ön 
szerint megtartható a kerület működőképessége? 

– Ugyanezt a felállást 2014-ben is létrehozhat-
tuk volna a testületben, mint ami most van. Akkor 
úgy gondoltam, hogy a kormánypárti frakcióval való 
egyezségnek sokkal több értelme van. Két és fél évig, 
idén júniusig működött is, igaz, sok kompromisszu-
mot kellett kötnöm. Végül azonban megvontam a bi-
zalmamat dr. Pintér Gábor alpolgármestertől, dr. Ba-
lázs Zoltán pedig lemondott a tisztségéről. Javasla-
tomra Victorné dr. Kovács Judit és Tóth Imre lett a két 
új alpolgármester. 

– Egy biztos, meg tudunk állapodni minden olyan 
kérdésben, ami a XV. kerületről szól és a kerületiek 
érdekeit szolgálja. A városrész működtetésére esküd-
tünk fel, és optimista vagyok, hogy ez így is fog ma-
radni.

Metz  

A kerületiek érdeke a legfontosabb
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Sokoldalú gondoskodás a csecsemőktől 
a nyugdíjasokig
Szociális érzékenysége továbbra is a kerületben élőket szolgálja. 
Németh Angéla alpolgármester a jövőben a humán szférát erő-
sítené, mindemellett képviselőként is azt szorgalmazza, hogy 
az önkormányzat sokoldalúan támogassa a lakosokat a csecse-
mőktől kezdve egészen az idősebb korosztályig.

– A december nem csak az ünneplés időszaka, ilyen-
kor rendszerint számot vetünk, hogyan alakult az 
évünk. A kerület szempontjából miként értékeli a 
2017-es évet?

– Szerencsére változatlanul működik a kerület, 
azonban tagadhatatlan, hogy nehéz éven vagyunk 
túl. 2014-ben a legtöbb képviselőt adó frakcióval Haj-
du László polgármester kötött egy politikai megálla-
podást, amit nyár elején felbomlott. A döntés sok fe-
szültséget okozott, többször elmaradtak a testületi 
ülések, ettől függetlenül a lakosság érdekében mindig 
meghoztuk az irányadó lépéseket. Ősz közepére ki-
alakult egy más összetételű „koalíció”, hogy több kép-
viselővel a közös helyi ügyek mentén tudunk együtt 
dolgozni.

– A megállapodás felbontásával milyen változá-
sok érintették alpolgármesterként?

– A lakásügy októberig tartozott a hatáskörömbe, 
míg a szociális területért továbbra is én felelek. A sze-
génység sajnos még mindig óriási a kerületben, így a 
segélyek rendszeres kifi zetésére kiemelten fi gyelünk. 
Nagy a lakhatási válság, hatalmas az igény az önkor-
mányzati lakásokra. Sok a bedőlt devizahiteles is, 
akik kiutat keresnek a kárukra. Szociális pályázattal 
próbáltunk enyhíteni a problémán, a közelmúltban 
nyolc lakást nyertek el a rászorulók. Természetesen 
ez csak csepp a tengerben, hiszen jóval több család-
nak lenne szüksége megfelelő lakhatásra. Ráadásul 
az önkormányzati lakásokban élők sokat panaszkod-
tak a kezelő Palota Holdingra, ezért a vezérigazgatótól 
meg is kellett válnunk. Bízom abban, hogy a jövőben 
a bérlők igényeit jobban fi gyelembe véve fogják szak-
embereink az önkormányzati ingatlanokat kezelni. 
Bár vannak üres lakásaink, de rossz állapotúak, így 
mindenképp szeretnénk a lakásállományon javítani.

– Milyen megoldást lát a helyi otthonteremtésre?
– A lakásépítési program országosan nem támo-

gatott, a kerület sem rendelkezik annyi saját forrás-
sal, hogy bérlakásépítésbe kezdjünk, azonban a lak-
hatási válságra mindenképp keressük a kiutat. Az 
Észak-Pesti Kórház területén lévő régi nővérszálló és 
tiszti lakások felújításával enyhíteni lehetne a lakha-
tási problémát, azonban ez is költséges.

– Az önkormányzati ciklusprogram felénél tar-
tunk. Mi várható a következő időszakban? 

– Nagyszabású tervek készült ek az évek alatt, pél-
dául az Újpalotai Közösségi Ház építésére és több más 
épület létrehozására is. Azonban ezen tervek megvaló-
sulására igen kevés esélyt látok. Mindemellett szeret-
nénk megvalósítani egy civilházat, mivel égető szük-
ség van egy ilyen jellegű intézményre. Elkezdődik az 
Árendás köz tervezése is, ahová a szociális blokk tele-
pül majd be, hogy a Gyermekjóléti Szolgálat, a Vörös-
kereszt és a Nagycsaládosok Egyesülete is egy helyen, 
a Spirál Szociális és Humán Központ közelében legyen. 
A műszakilag kifogásolt pár éves felújításokat próbál-
juk kijavítatni, azonban ez sok energiát, pénzt visz el.  

– A fejlesztésekkel sem állunk le, hiszen több be-
ruházás is megkezdődött, a Deák utcai háziorvosi és 
gyermekháziorvosi rendelő építése mellett a Rákos úti 
szakrendelő szigetelése folyamatban van, míg tovább 
szépülnek a parkjaink is. Mindemellett az új parkolók 
kiépítése is a lakók nyugodtabb mindennapjait szol-
gálja majd. Anyagi forrásaink lehetővé teszik, hogy az 
óvodáinkban, a szociális intézményeinkben, a bölcső-
déinkben nyugodt környezetben, gördülékenyen foly-
jon az eredményes nevelő-oktató munka. Az óvodák-
nál a gyógypedagógiai hálózat megtartása és fejlesz-

tése a legsürgetőbb. A Klebelsberg Központ ugyanis 
nem biztosítja a megfelelő óraszámot az ovis gyerme-
kek szükséges fejlesztéséhez, ha mi leszünk a fenntar-
tói az utazó gyógypedagógusoknak, akkor minden-
képp változtatni fogunk ezen a szemléleten. A szülők-
kel egyetértve arra szeretnénk fókuszálni, hogy minél 
kisebb korban kiszűrjük a gyermekeket, és elkezdjük 
a fejlesztésüket. 

– A kerületnek nagyon sok szépkorú lakója van. 
Hogyan tudja felkarolni az időseket az önkormányzat? 

– Idősgondozás területén sok a sikerélményünk. 
Országosan is példaértékű a Levendula 60+, az Ak-
tív Időskor Gyógyító Programunk. Az idősek örömmel 
vesznek részt a kirándulásokon, rendezvényeken, és a 
szociális szakembereink is lelkesek.

– Milyen célokat szeretne elérni a 2018-as évben?
– A jövőben azt szeretném szorgalmazni, hogy a 

humán területet erősítsük. Szeretnek itt élni a lako-
sok, sok a lokálpatrióta és egyre többen költöznek visz-
sza a környékre. Az új esztendőre azt kívánom min-
denkinek, érezze  jól magát nálunk a kerületben, a vá-
rosrészvezetés és a képviselő-testület pedig mindent 
megtesz annak érdekében, hogy élhetőbb mindenna-
pokat teremtsen a csecsemőkortól egészen a nyugdí-
jas korosztályig.                                                              (beres)
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Lehoczki Ádám
Fidesz–KDNP, 1. sz. választókörzet

Gyurkovics Miklós
Fidesz–KDNP, 2. sz. választókörzet

Merk Péter
Tiszta szívvel – tiszta kézzel Rákospalotáért, 
3. sz. választókörzet

A képviselő-testület tagjait arra kértük, hogy értékeljék a 2017-es munkájukat a kerület szempontjából. 
A képviselőkkel készített interjúkat az alábbiakban és a következő oldalakon olvashatják.

A körzetemben ebben az évben három komolyabb fej-
lesztés is történt. Az egyik ilyen fontos változás a Géza 
Fejedelem tér – Győzelem utca közötti terület forga-
lomcsökkentő táblákkal és fekvőrendőrökkel törté-
nő ellátása, egyben lakó-pihenő övezetté nyilvánítá-
sa volt.

Második fejlesztésként a Vácrátót téri focipálya 
megépítését említeném. Ez egy komoly siker, hiszen 
a korábbi kopár, használhatatlan betonfelület helyett 
ma már egy gumiborítással ellátott, körbekerített pá-
lya várja a sportolni vágyókat.

A harmadik fejlesztés, melyet aláírásgyűjtéssel 
személyesen kezdeményeztem, az Árokhát út két vas-
útsín közötti szakaszának, valamint a járdáknak az 
újraaszfaltozása volt. Ráadásul a veresegyházi vasút 
átjárójába félsorompó lett telepítve, reményeim sze-
rint ez is biztonságosabbá teszi majd a közlekedést.

A leggyakrabban a problémás fák gallyazásával, 
az illegális szemétlerakással és az utak állapotával 
keresnek meg a lakók. Előbbieken igyekszem a lehe-
tő leggyorsabban segíteni a Répszolg Kft.-n keresztül, 
az utak felújítása sajnos elég lassan történik, örülök, 
ha évente legalább egy-egy szakasz új burkolatot kap.

Jövőre mindenképp szeretném befejezni az Árok-
hát út felújítását egészen a Károlyi Sándor útig, va-
lamint a Veresegyházi utca felújítását is minél előbb 
meg kell kezdeni. Véleményem szerint a Lenvirág utca 
felújítására is sort kell keríteni a következő 1-2 évben.

Kezdeményezzük a fővárosnál, hogy telepítsen 
nyomógombos lámpát a Károlyi Sándor út templom 
melletti zebrájához a gyerekek miatt, továbbá több 
helyen zebrákat kellene kialakítani.

Kezdeményezni szeretném a Budapesti Közleke-
dési Központnál, hogy az 5-ös busz végállomását a 
Csobogós utca – Közvágóhíd út sarkánál alakítsa ki, 
így könnyebben elérhető lenne az a kertvárosiak szá-
mára.

Végül, de nem utolsósorban, jövőre a Harsányi 
Kálmán utcánál fontos vízelvezető rendszer kialakí-
tását tervezzük, amely részben megoldaná a két vasút 
közötti utcák csapadékvíz-elvezetését is.

Ezúton kívánok áldott, békés karácsonyt és boldog 
új esztendőt mindenkinek!

Az idei esztendő legnagyobb sikerének tartom – 
legalábbis a körzetemben – az év végére elkészü-
lő Szilas-patak menti korszerű kutyafuttatót. Ez a 
projekt hosszú évek előkészítése után valósul meg, 
nagy viták, aláírásgyűjtések, végül pedig egy lakos-
sági fórum után sikerült csak megfelelő helyet ta-
lálni az ebeknek. Remélem, hogy az új létesítmény 
a Csobogós utcai lakótelep kutyásainak és kutyát 
nem tartó többségének békés együttélését fogja 
majd szolgálni.

A lakók ebben az esztendőben is elsősorban az 
őket közvetlenül érintő ügyekben kerestek meg. A 
legtöbb panasz a közterületek állapotára vonatko-
zott. Gyakran panaszolták, hogy a fűnyírás után 
sokáig nem szállítják el a zöldhulladékot. Sokan 
elégedetlenek a fák gallyazásával, úgy látják, hogy 
nem elég szakszerű ez a tevékenység. Mások a par-
kolási gondokat említették, többek között a Kos-
suth Lajos Általános Iskola vagy a Kossuth utcai 
orvosi rendelő környékén. A lakótelepen örökzöld 
téma a kutyatartás, sajnos sok kutyás nem veszi ko-
molyan a kutyapiszok összegyűjtésének és a pórá-
zon vezetésnek a kötelezettségét. Illetve régi panasz 
még az Énekes utca – Kossuth utca – Csobogós utca 
kereszteződésének a helyzete.

2017 őszén a polgármester (és a háttérből saj-
nos a jegyző) közreműködésével politikai „átrende-
ződés” ment végbe a képviselő-testületben. Ennek 
következtében politikai megfontolásból olyan köz-
pontosítási törekvések kezdődtek meg, amelyek cél-
ja önkormányzati intézményeink alárendelése az 
önkormányzat hivatalának (a jegyzőnek). Ez súlyo-
san veszélyezteti az eddig jól működő intézménye-
inket, például a Csokonai Művelődési és Sportköz-
pontot. Képviselőtársaimmal együtt mindent meg 
fogok tenni azért, hogy ezt a káros folyamatot meg-
állítsuk. Fontos célom a jövőben, hogy Rákospalota 
és azon belül Ófalu nagyobb fi gyelmet és több fej-
lesztési lehetőséget kapjon a kerület jövőjének ter-
veiben. A választókörzetemben pedig azt tervezem, 
hogy szakemberek segítségével kidolgozunk egy ja-
vaslatot az Énekes – Kossuth – Csobogós utcák ke-
reszteződésének biztonságosabbá tételéről.

Nagy eredmények tartom, hogy idén, 25 év után 
végre sikerült hazahozni a Rákospalotai Múzeum 
azon részét, ami a hagyományos táj- és ártéri gaz-
dálkodással foglalkozik. Megismerhetjük azt a gyö-
nyörű világot, amit a Szilas-tó és a Liva Malom őriz. 

Körzetemben legnagyobb gond a szegénység, 
sokszor anyagilag is kénytelen vagyok a választói-
mat támogatni, hogy ki tudják fi zetni a gyógyszere-
ket vagy a villanyszámlát. Három éve megkeresett 
két néni, akik túlélték a kitelepítést, és szeretnének 
egy emlékművet a kitelepített rákospalotai csalá-
doknak. Kiléptem a Fidesz-frakcióból, hogy ígére-
temhez híven az 1952-es kitelepíttek, valamint az 
1956-os vértanúk és hősök tiszteletére, akik Palotán 
vesztették életüket, méltó emléket állítsak. Mind-
emellett eltökélt szándékom, hogy megmentsem a 
Liva Malmot, a Szilas-tavat és a 3,5 hektáros őslá-
pot. Számomra az elsődleges szempont a választóim 
érdekei, a lakosokat képviselem, nem a frakciót, 
melynek tagjai akadályozták törekvéseimet.

Örülök, ha ez a két emlékmű elkészül a jövő év-
ben, és fel tudjuk avatni a katolikus nagytemplom 
előtt. Januárban elindulhat a Liva Malom tetőszer-
kezetének az újjáépítése is, és az erdei iskola a gyer-
mekeink számára. A 12 hónapos programok kö-
zött januárban jégvágás, februárban nádvágás lesz 
a jégverem elkészítéséhez. Tavasszal a halszaporí-
tást és az ivadéknevelést ismerhetik meg a tanulók. 
A nyár a liszt, a kenyér és az őrlés időszaka. A ha-
gyományokat felelevenítve sütünk majd palotai ré-
test és kenyeret. Ősszel kézműves foglalkozásokat 
tartunk, a nemezeléstől a kosárfonáson át a nád-
tetőkészítésig. Heti tónusokban fogják az osztá-
lyok váltani egymást, így be tudjuk majd mutatni 
az élővilág csodáit, megőrizzük gyermekeinknek, 
amit elődeink létrehoztak. 1953 óta nincs strand-
ja a kerületnek, idén a Liva Malomnál kitisztítottuk 
az egykori úszómedencét is, 500 köbméter szeme-
tet szedtünk ki belőle, hamarosan újra fürödhetnek 
az itt élők. A haltenyészet ismét beindult, tavasszal 
már az ivadéknevelésre összpontosítunk. Nézzék 
meg, mennyivel szebb, mint egy lakópark!
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Agárdi János
Fidesz–KDNP, 4. sz. választókörzet

Csonka László 
Fidesz–KDNP, 5. sz. választókörzet

Legárd Krisztián
DK, 6. sz. választókörzet

Idén is a feladatom volt a frakciónk politikai céljai-
nak támogatása, az előterjesztések készítése, a test-
vérvárosi és az örmény kapcsolatok ápolása, vala-
mint a kerületi rendezvényeken, lakossági fórumo-
kon való részvételek.

Kiemelt feladatomnak tekintettem a körzetem-
ben a Tempo 30-as övezetnek a Szentmihályi út – 
Rákos út – Wesselényi utca – M3 bevezető szakasza 
által határolt területekre való kiterjesztését. Fon-
tosnak tartottam az önerős járdaépítés népszerűsí-
tését, illetve sikerként könyvelném el a Cserba Ele-
mér utca Régi Fóti út – Vécsey Károly utca közötti 
szakaszának felújítását is.

Az idei esztendő egyik legörömtelibb eseménye 
volt, hogy elkészült az Észak-Pesti Kórház terüle-
tén (a 13 számú épületben) az új tüdőgondozó, illet-
ve ide költözött a Bezsilla Nándor utcai háziorvosi 
rendelő is, valamint későbbiek során a pestújhelyi 
gyógyszertár is.  

A Szentmihályi út állandó telítettsége sok gon-
dot okoz a környező kis utcákban. Megítélésem sze-
rint az elkövetkező időszak egyik fő problémája lesz 
a területemen a keskeny utcákban történő parkolás, 
és ezek mellett a kétirányú forgalom biztosítása. Ez 
csak sebességcsökkentéssel, a közlekedési kultúra 
javításával és az utcák egyirányúsításával érhető el, 
amely azért érdeksérelemmel is járhat. Nagy vára-
kozással tekintek a Deák utcai orvosi rendelő elké-
szültére is, mely végre korszerű körülményeket te-
remt az orvosi ellátásban. Minden erőfeszítésem el-
lenére sem sikerült még elérnem, hogy az 5-ös busz 
Epres sori (belváros felé eső) megállójába fedett 
utasváró épüljön, de ezt a törekvésemet nem adom 
fel. Rákospalota központjának kialakítása is égető-
en fontos, megoldandó feladat.

A célom a jövőben is, hogy a választóktól kapott 
bizalommal élve szolgáljam az embereket, s hogy a 
folyton növekvő és változó elvárásoknak megfelel-
ve képviselhessem a választókörzetemben lakók és 
a kerületben élők érdekeit.

Végezetül fogadják őszinte jókívánságomat, ál-
dott karácsonyi ünnepeket és nagyon boldog új évet 
kívánok minden kerületi lakosnak!

A körzetemben elsősorban a vasút közelsége okoz 
gondokat. A jelenlegi állapotok javítása érdeké-
ben László Tamás országgyűlési képviselővel a te-
rületek közösségi használatba adása érdekében a 
MÁV felső vezetésénél jártunk. Jó hír, hogy sike-
res tárgyalásokon vagyunk túl, most már a gyakor-
lati lépések következnek, a jövőben több par koló 
és egy ifjúsági központ megvalósítására lesz lehe-
tőségünk.

A gondos előkészítésnek köszönhetően két, fő-
város által meghirdetett, pályázaton is támogatást 
nyertünk. A TÉRKÖZ-zel a Rákos út és annak kö-
zelében található terek szépítését, rendezését való-
síthatjuk meg. És egy nagy jelentőségű felújításra 
is támogatást nyertünk: a VEKOP pályázat a kör-
zet szociális városrehabilitációjához nyújt anyagi 
támogatást, így végleg eltűnhetnek a leromlott ál-
lapotú épületek-területek a kerületrészből. Ehhez a 
lehetőséghez kapcsolódik egy már nagyrészt elké-
szült fejlesztés is: a Rákos úti szakrendelő hőszige-
telési, korszerűsítési projektje, mely a betegek kom-
fortérzetét javíthatja majd.

A körzetemben lakók legtöbbször a lakóhelyük 
környezetében található problémák kezelésével ke-
restek meg, beteg fák cseréje, zöldfelületek kiala-
kítása, és mindig visszatérő probléma az utak ál-
lapota, amihez egy hosszú távú koncepció megal-
kotását javasoltam a hivatalnak. Sok gondot okoz a 
a körzetben a megnövekedett forgalom, ami miatt 
Tempo 30-as övezetek kialakítását tervezi és végzi 
a hivatal. Az önkormányzati támogatásból és a la-
kók hozzájárulásával végzett járdaépítés is sikeres-
nek mondható.

Az elért eredmények mellett további fejlődést 
szeretnék elérni a hivatal gyorsaságában, hatékony-
ságában, hisz nem létezik, hogy egy indokolt helyre 
kért zebra megvalósításához, a gondolat megszületé-
sétől több mint négy évre legyen szükség.

Ezúton is kérem a kerületben élőket, hogy keres-
senek meg problémáikkal telefonon, e-mailben, a 
megoldáshoz minden segítséget megadok.

Engedjék meg, hogy ezúton is békés karácsonyt 
valamint sikerekben gazdag boldog új évet kíván-
jak mindenkinek!

Képviselői munkám idei legjobb eredményének azt 
tartom, hogy jó kapcsolatot tudtam kialakítani a 
választókkal. Valamennyi hozzám eljuttatott la-
kossági kérést sikerült elintéznem vagy az illetékes 
szervekhez továbbítanom.

Sok panasszal fordultak hozzám az itt élők. Fő-
ként a körzetemben található játszóterek lerom-
lott állapotával kapcsolatosan, kezdeményezésem-
re realizálódtak a felújítások, a Mozdonyvezető ut-
cai óvoda mögött új elemekkel is bővült a játszótér. 
A gyerekek nagyon szeretik a mászóhajót és a ho-
mokozó fölötti  új árnyékolót. Sok reklamáció érke-
zett a parkolásra, de szerencsére a körzetben több 
helyen is számos, új autóparkolót alakítottak ki. 
Gyakran bosszankodtak a kerületiek a Szentkoro-
na Általános Iskolával szemben lévő útszakaszon 
a sötétség miatt, az önkormányzatnak köszönhe-
tően egy napelemes rendszerrel működő kandelá-
berekkel egészült ki az 1970-es évekbeli közvilágí-
tás. Büszkén mondhatom, hogy a körzetben talál-
ható Ozmán utcai játszótér mögötti kutyafuttató is 
megújult egy országos pályazatnak köszönhetően, 
3 millió forint értékben. Az önkormányzat kitűnő-
en teljesítette határidőre az ehhez kapcsolódó, el-
várt feladatokat. Az illegális szemétlerakással fo-
lyamatosan küzdünk. A lakók már fotókkal keres-
nek meg, melyeket továbbítok a Városüzemeltetési 
Főosztályhoz, ahol a szakemberek gyorsan el tud-
ják szállítatni a nemkívánatos hulladékot. Kiemel-
ném a közbiztonságot is, jó a kapcsolat mindkét 
körzeti megbízottunkkal, akikhez bátran fordulha-
tunk kéréseinkkel.

A jövőben a közbiztonság növelése érdekében 
térfigyelő rendszer kiépítését javaslom azokra a 
gócpontokra, ahol nagyobb rálátást igényelnek a 
közterület-felügyelők és a rendőrök. A 2018-as év 
fontos célkitűzésének tartom a felelős állattartás 
szemléletének szorgalmazását is, illetve egy olyan 
szociális háló kiépítését, aminek segítségével haté-
konyabban tudjuk a rászorulókat támogatni. Örö-
münkre szolgál, hogy a 2018-as országos választá-
sokon a XV. kerület olyan jelöltet tud indítani egy 
országgyűlési képviselő személyében, akinek az itt 
lakók a fontosak.
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Vékás Sándor 
Liberálisok, 9. sz. választókörzet

Báder György
Fidesz–KDNP, 8. sz. választókörzet

Király Csaba
RÁTE, 7. sz. választókörzet

Képviselői munkám fontos eredményének tartom, 
hogy átadták végre az új háziorvosi rendelőt, vala-
mint a tüdőgondozót az Őrjárat utcai ingatlan Ad-
ria utcai oldalán. A Bezsilla utcában nem megfelelő 
körülmények között dolgozó háziorvosok és a ren-
delésre érkező betegek végre XXI. századi környe-
zetbe kerültek. Korszerűen felszerelt tágas rendelő, 
várakozó és parkoló fogadja az érkezőket. A föld-
szinten pedig új, modern digitális röntgengéppel 
vizsgálják a tüdőgondozót igénybe vevő betegeket. 
A jövőben az épület környezetének rendezésével is 
foglalkozni kell, mert az jelen formájában baleset-
veszélyes, hisz a folyamatos építkezés veszélyezteti 
az udvaron közlekedőket. 

Eredménynek tartom azt is, hogy a fűtőműhöz 
megépített távhővezeték befejezéseként sikerült 
rendbe tenni a Jánoshida, a Dalnoki és a Bánk ut-
cák burkolatát, megszüntetve az eső vagy hóolva-
dáskor bokáig érő víztengert.

Büszke vagyok rá, hogy a Mézeskalács téren 
rendbe tettük Veszeli Jelena „Meditáció” című 
szobrát és környezetét, az Őrjáró téren pedig fel-
avattuk Gerece Péter emlékkövét.

Két nagyon fontos panaszt azonban nem sike-
rült orvosolnunk. Régi jogos kérése a körzet lakói-
nak a Kolozsvár utca – Széchenyi utca és a Bánkút 
utca – Szerencs utca kereszteződéseinek közlekedé-
si lámpával való ellátása. Nincs olyan hét, hogy ne 
lenne koccanás vagy komolyabb ütközés ezekben a 
kereszteződésekben, nem beszélve a gyalogosokról, 
akik folyamatosan veszélyben vannak az úttesten 
való átkeléskor. A Kolozsvár iskola gyerekei is hasz-
nálják az iskola melletti átkelőt. A késlekedés oka, 
hogy mindkét lámpát a fővárosnak kellene megépí-
tenie. A polgármester úr 2015-ben a tervezés költ-
ségeit átvállalta, és csak a kivitelezés maradt volna 
a fővárosra. 2016-ban és 2017-ben így sem jutott rá 
pénz. A tervek elkészültek, a polgármester úr pedig 
azt szeretné tisztázni, hogy a kivitelezés költségei-
hez mennyivel kellene hozzájárulnunk annak érde-
kében, hogy a főváros a 2018-as költségvetésbe be-
tervezze végre. Nem szeretnénk megvárni azt, hogy 
halálos balesetek is indokolják a lámpás kereszte-
ződés megépítését.

Az idei esztendő egyik legnagyobb pozitívuma, 
hogy a választókörzetemben tovább javult a köz-
biztonság és az eddigieknél is rendezettebbek let-
tek az utcáink és tereink. Az Egészségügyi Szociális 
és Esélyegyenlőségi Bizottságban végzett munkám 
során ebben az évben is szembetalálkoztam kerüle-
tünk szociális helyzetével. Sajnos meg kell állapíta-
ni, hogy nagyon lassan javul az életminőség azokon 
a területeken, ahol, tisztelet a kivételnek, a „szoci-
álisan hátrányos” emberek nem is akarják kihasz-
nálni a felkínálkozó lehetőségeket. Hozzászoktak 
már a segélyekhez, sok esetben érezhető a „mani-
pulált” kérelmek és a valóság különbözősége. Az 
idei évben a kérvények, pályázatok értékelésekor 
néhány ilyen esetről tudomást is szereztünk. Ez a 
korábbi évekhez képest reálisabbá, elfogadhatóbbá 
tette a bizottság működését.

A választókkal a kapcsolattartás egyre szélesebb 
körben alakul. Gyakran megtapasztalom, hogy a 
kertvárosban élő emberek jobban magukénak ér-
zik környezetük állapotát. Ebből következik, hogy 
a megkeresések nagy többségben ezekben a téma-
körökben történnek. Az itt lakó emberek tapaszta-
latom szerint nyitottabbak a közös tevékenység irá-
nyába. Talán a legjobb példa erre a Pestújhelyi téri 
templom toronyórája, mely közadakozásból való-
sult meg.

Változásként a legfontosabbnak az tartom, hogy 
a testület munkáját ne befolyásolja a politikai ho-
vatartozás. Az elmúlt évben elkeserítően alakult 
a személyeskedő, megalapozatlan vádaskodások 
megjelenése a testületi üléseken. A választás köze-
ledtével nem a kerület ügyei lettek fontosak, hanem 
a személyes érdekek, az egyes képviselők karrier-
jének alakulása. Ez a jelenség a kerület érdekeivel 
ellentétesen jelenik meg. A beruházások, fejleszté-
sek, tervek megvalósítását hátráltatják, esetenként 
megállítják. A 2018-as évben azt tartom legfonto-
sabb célnak, hogy ez a nehezen elviselhető folyamat 
megálljon, s hogy a választott testület legfontosabb 
célja kerületünk fejlődése legyen. 

Az idei évben a Köztisztasági és Közrendvédelmi 
Bizottság létrehozásában csúcsosodott ki képvise-
lői tevékenységem. A köztisztasági állapotok – ki-
emelten a parkok helyzete – indukálta azt a másfél 
éves munkát, amit a lakók kezdeményezésével pár-
huzamosan saját, személyes tapasztalatom is indo-
kolt. Még 2016 végén kerestem fel a témában sorban 
valamennyi illetékest, de sajnos hamar beláttam, 
hogy az ügy túlmutat a személyemen, ezért javasol-
tam, hogy hozzunk létre egy rendkívüli bizottságot 
a témában. Victorné dr. Kovács Judit, későbbi alpol-
gármester, volt a legnagyobb segítségem a kezdemé-
nyezés gyakorlatba ültetésében. A tízfős bizottság 
12 ülés eredményeként megfogalmazott 65+1 javas-
latot, mely megtalálható az önkormányzat honlap-
ján. A különböző pontok jelentős része költségveté-
si erőforrás nélkül, vagy az apparátus munkájával, 
viszonylag könnyen megoldható, míg másik részé-
hez pénz szükséges. A bizottság jelentése köztiszta-
sági és közrendvédelmi programként is használható 
nemcsak a kerületben, hanem akár fővárosi szinten 
is. A dokumentum olyan egyszerű lépéseket tartal-
maz, mint például a szemetesek méretének felülvizs-
gálata vagy a szemétgyűjtési útvonalak átszervezése, 
ugyanakkor kezdeményezi az összetett közterületi 
környezetterhelési pontrendszer és a parkőrség fel-
állítását is. Az intézkedések számos pontban hama-
rosan és folyamatosan meg is valósulnak. 

Elsősorban köztisztasági ügyekben kerestek 
meg a kerületi lakosok. Büszke vagyok arra, hogy 
több év munkája végre révbe ért, annak ellenére, 
hogy korábban eszembe se jutott „szeméttel” foglal-
kozni. A kultúra például közelebb állna hozzám, de 
egy képviselőnek elsőként arra kell fi gyelnie, ami a 
legégetőbb gond. A körzetemben lakók idejük jelen-
tős részét a parkokban töltik, alapvető igényük te-
hát a rendezett állapot.

Liberálisként a vállalkozásfejlesztésre, a jó adó-
zók kerületbe vonzására és itt tartására szeretnék 
fókuszálni a jövőben, hogy az ezáltal befolyó több 
bevételből színvonalasabb szociális hálót és komo-
lyabb infrastrukturális fejlesztéseket tudjunk fi-
nanszírozni. Elszomorító, ami a második félévben 
történt a helyi politikában, de bízom benne, hogy 
a csúnya átmeneti időszak lezárása után a liberá-
lis értékeket jobban megjelenítő, független politika 
tud előtérbe kerülni.
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Bitvai Nándor 
Fidesz–KDNP, 11. sz. választókörzet

Tóth Veronika
DK, 10. sz. választókörzet

Victorné Dr. Kovács Judit
Fidesz–KDNP, 12. sz. választókörzet

Az idei év legnagyobb eredményének tekintettem, 
hogy sikerült elfogadtatnom a képviselő-testület-
tel, hogy a játszótereink felújításánál fi gyelembe ve-
gyük a fogyatékos és mozgáskorlátozott gyermekek 
érdekeit is. Mindhárom városrészünkben már ilyen 
speciális elemekkel fogjuk kibővíteni az arra alkal-
mas játszótereket. A parkolási gondokon is sokat 
enyhítettünk, és ezt jövőre tovább folytatjuk, még 
legalább 40 parkolót szeretnénk kialakítani. A kör-
zetemben lévő Micimackó óvoda részben megújult, 
a homlokzati rendbetétel azonban még várat magá-
ra. Öröm, hogy a Kontyfa projekten belül a szuper 
modern uniós követelményű és színvonalú játszó-
tér megvalósult. Idén a futókör készült el, pillepa-
lackos játszóeszközöket és  ülőkéket adtak át, jövőre 
pedig egy rekreációs park kialakítása a cél.

Eredményt és előrelépést nem tudtam elérni a 
lakhatási gondok megoldásában, pedig a legtöbben 
ez ügyben fordultak hozzám. A szociális lakáskér-
dés országosan katasztrofális méreteket ölt, hosszú 
évek óta ebben egy tapodtatnyit sem tudtunk elő-
rébb lépni. Források hiányában sem újak létreho-
zására, sem a meglévők jó színvonalú felújítására 
nincs vagy csak igen kevés a lehetőség. Uniós pén-
zek felhasználásával a panelprogramot a kormány 
2014-ben leállította. Elképesztő, hogy a körzetem-
ben vannak olyan épületek és lakások, amik ugyan-
olyan állapotban vannak, mint amikor megépültek. 
És ez a lakótelep jövőre 50 éves lesz. Van, ahol még 
a régi ezüst duci radiátor éktelenkedik, az összeszá-
radt nyílászárókon befolyik az esővíz és a rossz szi-
getelés következtében penészesek a lakótelepi la-
kások falai. Képviselőként és a Szociális Bizottság 
elnökeként is leginkább a nyugdíjasok és a nehéz 
helyzetben lévő családok, a megélhetési szegény-
ség, a lecsúszás és a hajléktalanság kérdéskörében 
szeretnék eredményeket elérni.

Demokratikus Koalíció képviselőjeként a Sokak 
Magyarországát szeretném megvalósítani, a keve-
sek kiváltságainak szűkítésével egyidejűleg, mert 
én egy olyan országot szeretnék, ahol több lehető-
ség van lent és több felelősség van fent.

Az elmúlt év végén nyilatkoztam, hogy a 2016-os év 
a várakozás és az átmenet éve volt. Idén a politikai 
csatározások éveként jellemezném az esztendőt. A 
2018-as parlamenti választás „kampányszele” már 
ez év nyarától fújni kezdett, ami befolyásolta a kép-
viselő-testületet. Nehéz politikai érdekeket szem 
előtt tartva a köz érdekében dolgozni. Én igyekez-
tem a lakosság érdekeit előtérbe helyezni, de nem 
minden képviselőtársam cselekedett így. Választott 
képviselőként a lakosság problémáin kívül min-
dig szívemen viseltem a sporttal, a közbiztonság-
gal és a kultúrával kapcsolatos kérdések és felada-
tok megoldását is.

Ezekben a témákban egy pici előrelépés történt 
tavalyhoz képest. A sport területén olyan beruházá-
sok valósultak meg, mint a Szántóföld utcai sport-
pályán az MLSZ támogatásával épített füves és mű-
füves, világítással ellátott labdarúgópályák, illet-
ve a tavaszra elkészülő új öltözőépület. Jó lenne, ha 
jövő nyárra egy tornacsarnok is megvalósulhatna, 
amely az összes labdajátékra alkalmas lenne. 

Elkészült a Kontyfa utcai iskola köré épített re-
kortán futópálya is, amely nagy népszerűségnek 
örvend. Viszont tehetetlenül vergődünk a kerüle-
ti Sport- és Rendezvénycsarnok megvalósításával 
kapcsolatban, amelynek pedig már készek az építé-
si (kivitelezési) tervei.

Jelentősen bővítettük a térfi gyelőkamera-rend-
szerünket, jelenleg több mint félszáz kamera fi gyeli 
a kerületet, amely szám 2018-ban jelentősen emel-
kedni fog. Meg kell oldani a Szilas parkba vezető 
300 méter hosszú járdaszakasz világítását, lehetet-
len állapot, hogy az ott lakók este sötétben botor-
kálnak haza. Megoldásra vár a közösségi kertekkel 
kapcsolatos lakossági csata, sokan kedvelik, de még 
többen szeretnék, hogy megszűnjenek, és helyettük 
parkok épüljenek. 

Örülök, hogy a Kontyfa iskola előtti játszótér az 
átadás után egy évvel is újszerű állapotban van, kö-
szönhetően a gondos és szakszerű kivitelezésnek és 
nem utolsósorban azoknak, akik használják és vi-
gyáznak rá.

Remélem, a 2018-as esztendő jobb lesz, mint 
az idei volt. Ezúton is kívánok a választóimnak és 
a kerület lakóinak áldott, békés karácsonyt és bol-
dog új esztendőt!

A 12. körzet képviselőjeként évek óta fontosnak tar-
tom a közterületi és intézményi problémák megoldá-
sát, valamint a körzet lakóinak igényeit. Ezért kez-
deményeztem a Hartyán köz két, Zsókavár-projekt 
keretében kialakított játszóterének, valamint medi-
tációs parkjának a rendbe- és használhatóvá tételét; 
a kerületi játszóterek állapotfelmérését és megújí-
tását; a fővárosi tulajdonú Kőrakás park 1–8. szám 
alatti „Szobabérlők Háza” és átmeneti hajléktalan-
szálló tulajdonjogának és működtetésének megszer-
zése érdekében történő elmozdulást, valamint a la-
kásproblémákkal küzdő kerületi családok önkor-
mányzati bérlakás iránti igényének támogatását. 

Örülök, hogy a Kőrakás park 44. mögötti játszó-
tér megújulhatott, amit a Hartyán iskola mellet-
ti játszótér is követ majd 2018-ban. Sok elszáradt 
fát sikerült pótoltatni; több a körzetemben a közté-
ri szemetes és ép pad; új teniszpályát és pingpong-
asztalokat kaptak a sportot szeretők a körzetben és 
több útszakasz is megújult. Mindezek, remélem, ja-
vították az itt élők közérzetét. 

Bízom benne, hogy elkészül a Szentmihályi úton 
átvezető zebra a szánkózódombhoz; a Zsókavár ut-
cai rendelő ismét megnyitáskori fényében tündö-
kölhet és a Spirálház intézményei és szolgáltatást 
nyújtó egységei is betöltik majd a nekik szánt funk-
ciót. 

Mint az Egészségügyi, Szociális és Esélyegyen-
lőségi Bizottság elnöke egész évben fogadtam a ke-
rület nehéz helyzetben élő, súlyos szociális és lak-
hatási problémákkal küzdő lakóit. Örömömre szol-
gál, hogy sokak boldogulásához sikerült az állami, 
önkormányzati támogatási rendszeren keresztül 
segítséget nyújtanom. A nyár folyamán több mun-
kacsoportban részt vehettem a kerület köztisztasá-
gát és közbiztonságát elősegítő intézkedési és terv-
csomag szakmai kidolgozásában. Remélem, ennek 
hatását jövőre már minden kerületi lakó érezheti!

Immáron alpolgármesterként fontosnak tartom, 
hogy a kerület lakói, civil, sport- és egyéb szerve-
zetei az önkormányzat intézményeivel együttmű-
ködve egy élhető, emberléptékű, gondoskodó ke-
rület kialakításán munkálkodjanak. Előrejutni, jó 
döntéseket hozni 2018-ban is csak közös akarattal, 
együttműködve, egyeztetve és egymást segítve le-
het. Ebben az összefogásban van a kerület jövője!
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Tóth Imre
MSzP, 14. sz. választókörzet

Bencsics Lászlóné
Fidesz–KDNP, kompenzációs lista

Móricz Eszter
13. sz. választókörzet

Bárcsak el lehetne mondani röviden, ami 2017-ben 
a képviselői tevékenységemre, illetve az adott vá-
lasztókörzetre vonatkozik! Az oly kevés beruházá-
sok közül a legfontosabb, hogy bár viharos körül-
mények között, de túl vagyunk a Páskomparki óvo-
da műszaki átadásán, ezenkívül a Szirom játszótér 
is megújult. Kerületszerte azonban sokkal több fej-
lesztésre lenne szükség gördülékenyebb megvalósí-
tással, hiszen egy képviselő-testületnek feladata és 
felelőssége, hogy bármilyen összetétellel, politikai 
hovatartozással az adott választókért egységesen 
tudjon dolgozni.

Hosszan lehetne sorolni azokat a panaszokat, 
melyek a közterek és a közutak állapotára vonat-
koznak. Ráadásul nem csak újpalotai lakosok ke-
resnek meg, ezért is kellene kiemelten fi gyelembe 
venni a köztisztaságra és a közhangulatra vonat-
kozó intézkedéseket. Számos észrevétel, reklamá-
ció érkezik a főváros kezelésében lévő közutakra. 
Az Erdőkerülő, a Zsókavár utca felújítása évtizedek 
óta várat magára. Bár az Erdőkerülő utca egy sza-
kasza kicsi szőnyeget kapott, ez csak tűzoltás. Eb-
ből is leszűrődik, hogy a XV. kerület lobbitevékeny-
sége igencsak elmarad. 

Nagy vihart kavart ebben az évben, hogy az 
úgynevezett gigakoalíció szétszakadt, a pártok saj-
nos saját érdekeiket tarják fontosnak, és nem az 
itt élők igényeit. Én a lakosságtól kaptam a támo-
gatást, nem a frakcióktól, így a jövőben is a kerü-
letiek szempontja a mérvadó számomra. Meg kell 
hallgatni, mit mond a választó, és mit mondanak 
azok, akik nem akarnak elköltözni ebből a kerület-
ből. Sokan szeretnének itt boldogulni, de a mini-
mális, alapvető feltételeket meg kellene adni. A leg-
borzasztóbb a jövőre nézve, ha nem egy cél érdeké-
ben fognak össze a felek, hiszen akkor semmi más 
nem marad, csak a marakodás. Egy kerület műkö-
dik akkor is, ha jól felkészült szakemberek teszik a 
dolgukat, de egy jó gazdálkodáshoz az is kell, hogy 
lássuk, mire költjük azokat a forintokat, amiket a 
választóktól kapunk. Ez egy bizalom, mellyel nem 
szabad visszaélni!

Áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog új 
évet kívánok!

Egész Újpalotán nagy probléma a parkolás. Az idei 
év egyik jelentős eredményének tartom, hogy sa-
ját választási körzetemben, a 14. számú választó-
kerületben sikerült 50 új parkolóhelyet létesíteni, 
ami ezen a gondon enyhít. Bízom benne, hogy a kö-
vetkező időszakban mód lesz további parkolók ki-
alakítására, bár ehhez szükség lesz az autóval nem 
rendelkező lakótársaink kompromisszumkészsé-
gére is, hiszen újabb parkolóhelyeket gyakorlati-
lag már csak a zöldterületek rovására tudunk meg-
valósítani.

A köztisztaságra sokat panaszkodnak a kerületi-
ek. Azt gondolom, ebben közös felelősségünk van a 
lakókkal, hiszen az ő közreműködésükre is szükség 
van ahhoz, hogy a közterületek tisztán tartásában 
látható előrelépést érjünk el, de természetesen az 
önkormányzat is sokat tesz annak érdekében, hogy 
rend legyen a köztereken. Az illegális szemétlera-
kással még mindig sok probléma van, bár a lakók 
gondos odafi gyelésének köszönhetően ez jelentősen 
csökkent az utóbbi időben. A fogadóóráimon kívül 
rendszeresen járok a társas- és szövetkezeti házak 
közgyűléseire is, ahol szintén segítséget kérhetnek 
a lakók gondjaik, bajaik megoldásához. A társashá-
zi és szövetkezeti belügyekbe persze nem szólhatok 
bele, de a jogi segítségnyújtás lehetőségeiről tudok 
tájékoztatást adni. Amennyiben önkormányzati la-
kásokkal kapcsolatos problémák merülnek fel, ott 
már nagyobb a mozgásterünk.

A jövő feladatairól. A Drégelyvár és a Molnár 
Viktor utca kereszteződésében a közterület átépíté-
se, szépítése valósul meg annak érdekében, hogy a 
Zuglóból érkezőket rendezett városkép fogadja. En-
nek a tervezése elindult, bízom benne, hogy jövőre 
a kivitelezés első lépése, magának a térnek a kiala-
kítása megtörténhet. A Lőcsevár és a Molnár Viktor 
utca sarkán, a Fejlesztő Gondozó Központtal szem-
ben egy olyan új játszótér létesítését tervezzük, ahol 
az esélyegyenlőség jegyében az egészséges gyere-
kekkel együtt a fogyatékkal élő, mozgásukban kor-
látozott gyerekek is biztonságban játszhatnak. Bí-
zom benne, hogy ez mindenki megelégedésére szol-
gál majd. 

Tavaly hívtuk fel először a fi gyelmet a kerület egyik 
„kapujának” helyzetére. László Tamás országgyű-
lési képviselő, Báder György és jómagam 2016 óta 
négy alkalommal fordultunk kéréssel a városveze-
téshez, melyekben konkrét elképzeléseinket vázol-
tuk a terület rendezéséről. Kitartásunk eredménye-
ként idén a hátsó pavilonsor helyén parkoló épült, 
lehetővé téve a meglévő üzletek árufeltöltését. Meg-
oldásra vár még a jelenleg balesetveszélyes keresz-
teződés forgalmi rendjének megváltoztatása, a köz-
terület-felügyelet fokozott jelenléte a rend és tiszta-
ság érdekében, valamint a terület további rendezé-
se, hogy méltó kép fogadja a kerületbe érkezőket. 

A lakók leginkább a közrenddel, köztisztaság-
gal kapcsolatban keresnek meg. Gyakori téma a 
kutyapiszok ügye, melyen a kulturált kutyatartás 
segíthetne. Ugyancsak sokan róják fel a parkolók 
hiányát. Az idősek nyugalmát zavaró parkok, ját-
szóterek, a szeszes italt forgalmazó kereskedők kör-
nyezetében tapasztalható rendzavarások, hangos-
kodások, a rend és tisztaság hiánya is szóba kerül a 
fogadóóráimon. Nehéz feladat a rendzavarók embe-
ri jogának tiszteletben tartása mellett az ott lakók 
nyugalmát, a rendet és tisztaságot is biztosítani.

Szeretném, ha az elkövetkezendőkben megva-
lósulhatnának azok a fejlesztések, amiknek a ter-
vezése elkezdődött. Ilyen a Rákospalotai Városköz-
pont, illetve az Újpalotai Fő téren a Közösségi Ház. 
Fontos lenne az egészség megőrzéséért egy sport-
centrum építése. Az ÉPK már 100 százalékban a 
kerület tulajdonában van, területén további beru-
házások megvalósítására lenne szükség, hogy csak 
néhányat említsek: egészségügyi ellátás, uszoda, fi -
atalok első lakása, idősotthon.

A kerület fejlődését szolgáló felújítások, beru-
házások ciklusokon átívelő feladatok, ezért vallom, 
hogy a kerület problémáit csak közös munkával le-
het eredményesen megoldani. Jelenleg sem a testü-
letben, sem a bizottságokban nincs többsége a Fi-
desz–KDNP-frakciónak, ezért az általunk preferált 
elképzelések megvalósítása nehézségekbe ütközik, 
viszont a kerület polgárainak legfontosabb érdeke, 
hogy működőképes és fejlődő városrész legyünk.
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Dr. Matlák Gábor
Liberálisok, kompenzációs lista

Szilvágyi László
LMP, kompenzációs lista

Bodó Miklós
Jobbik, kompenzációs lista

Az idei év egyik legjelentősebb eredménye, hogy si-
került a képviselő-testületben egy olyan többséget 
létrehozni, amiben minden párt képviselteti magát, 
és amivel működőképessé tudtuk tenni a kerületet. 
Azt is sikerként könyvelhetjük el, hogy határozat 
született arról, hogy ha a volt Észak-Pesti Kórház 
területén nem valósul meg a tervezett gyógyásza-
ti központ, akkor az államnak erre a célra átadott 
területeket az önkormányzat visszakapja, vagyis a 
beruházás elmaradása esetén sem éri vagyonvesz-
tés a kerületet. Ugyancsak nagyon örvendetes a 
Bethesda Kórházzal kötött megállapodás, melynek 
eredményeként javult a gyermekgyógyászati ellátás 
kerületünkben.

Az illegális szemétlerakás és a közbiztonság kér-
dése gyakorlatilag állandó lakossági panasz. Ezen-
kívül a kocsmák, italboltok mellett a nemzeti do-
hányboltok környékén tapasztalható áldatlan álla-
potok is sokakban rosszallást váltanak ki, és kérik, 
tegyünk ez ellen. A magunk eszközeivel igyekszünk 
megtenni mindent, amit lehet. Így záratott be egy 
italboltot a jegyző az újpalotai vásárcsarnoknál, de 
sajnálatos módon ezt a nemzeti dohányboltok ese-
tében nem tehetjük meg. 

Azt gondolom, hogy a közterület-felügyelet és a 
rendőrség fokozottabb jelenlétével tovább javítha-
tunk a kerület közrendjén, közbiztonságán. Szeret-
nénk a térfi gyelő kamerák számát is növelni, erre a 
jöv ő évi költségvetés tárgyalásánál javaslatot is te-
szünk. Ugyancsak az elvégzendő feladatok közé tar-
tozik az egészségügyi ellátás javítása, és itt most el-
sősorban infrastrukturális fejlesztésekre gondolok. 
Ezek lehetnek olyan kisebb, de a betegek számára 
fontos intézkedések, mint ami a Rákos úti rendelő-
nél javaslatunkra megvalósult: nevesül egy előte-
tő elhelyezése, ami által legalább az eső ellen véd-
ve vannak a rendelések kezdetére várakozók. Bár 
nem kifejezetten helyi dolog, de személy szerint jó-
nak tartanám, ha az iskolák működtetése vissza-
kerülne az önkormányzatokhoz, mert jól látható-
an a központosítás nem váltotta be a hozzá fűzött 
reményeket.

A kerületben sikeresen lebontottuk Orbán rendsze-
rét – ez országos modellként is szolgálhat. Mint is-
meretes, a 2014-es választások után patthelyzet 
alakult ki. A polgármester-választást ugyan nagy 
fölénnyel megnyerte Hajdu László, de sem a pol-
gármester támogatói, sem a fi deszesek nem szerez-
tek többséget a testületben. Mindkét oldal kölcsö-
nösen blokkolni tudta egymás kezdeményezéseit, 
ezért együttműködési megállapodást kellett kötni, 
ami biztosította ugyan a kerület kormányozhatósá-
gát, de sajnos nem tette lehetővé, hogy Hajdu Lász-
ló és az őt támogató képviselők lebontsák azt a kor-
rupt rendszert, amit a Fidesz kialakított a korábbi 
ciklusban. Ekkor még csak annyit értünk el, hogy 
a hivatalt sikerült megtisztítani, a korrupció kike-
rült bizonyos önkormányzati vállalatokhoz, ame-
lyek vezetését magánál tartotta a Fidesz.  

Az idei év legfontosabb változása, hogy a Fi-
desz-frakció gyakorlatilag felbomlott, tisztességes, 
a város érdekét szem előtt tartó képviselők hagy-
ták el azt, így a polgármesternek lehetősége támadt 
új többséget létrehoznia politikája mellett. Olyan új 
többséget, ami egyaránt áll baloldaliakból, liberá-
lisokból és jobboldaliakból, ahol nem az ideológia, 
de nem is pozícióosztogatás az összetartó erő, ha-
nem a kerületi közélet megtisztítása iránti igény. A 
hivatal után az önkormányzati vállalatok jönnek, 
ahol véget vetünk a korábbi gyanús közbeszerzé-
seknek, a pályázatok nélkül győztes haveri cégek 
egyed uralmának, a pártalapon osztogatott állások-
nak. Mindezt persze a Fidesz-média pokoli kereszt-
tüzében kell végigcsinálnunk, ahol László Tamás 
or szág  gyű lési képviselő az országos Fidesz-propa-
gandából jól ismert hazugságokkal traktálja a la-
kosság erre fogékony részét.

Bízom abban, hogy a választásokig hátralévő 
szűk két év elég lesz ahhoz, hogy a változások érez-
hetőek legyenek, és talán kerületünk modellként 
szolgálhat arra, hogy ha tisztességes emberek fél-
reteszik pártkötődésüket, összefognak és a válasz-
tóik ra fi gyelnek, akkor lebontható a hazugságokra 
és a korrupcióra épülő rendszer. (x)

*
Főszerkesztői döntés alapján a képviselői beszá-
moló csak fi zetett politikai hirdetésként jelenhe-
tett meg.

Az elmúlt időszak egyik legjelentősebb eredményé-
nek tartom annak a vizsgálóbizottságnak a felállí-
tását, ami az utóbbi idő pályázati és közbeszerzési 
eljárásaiban elköltött kerületi közpénzek felhasz-
nálását ellenőrzi majd, tehát a közétkeztetési pro-
jektet, a Deák utcai rendelő kivitelezését, illetve az 
óvoda-bölcsőde felújításokat. Tető alá hoztunk egy 
megállapodást a Kutyások a XV. kerületért nevű ci-
vil szervezettel, amitől azt reméljük, hogy jobb lesz 
a kutyás és nem kutyás lakók kapcsolata és keve-
sebb lesz a kóbor állat a kerületben. Szintén a ne-
vünkhöz köthető a fi atalok lakáspályázata, aminek 
az a célja, hogy olyan párok kapjanak önkormány-
zati lakást, akik gyereket, gyerekeket vállalnak. Si-
kerként értékelem, hogy javaslatomra a Zsókavár 
utcai rendelő teljesen leamortizálódott bútorzatát 
kicseréli az önkormányzat.

A lakók jellemzően olyan problémákkal keres-
nek meg, amit az önkormányzat orvosolni tud, le-
gyen szó gyalogátkelőről, közvilágításról, közrend-
ről, köztisztaságról. Jó példája volt ennek, amikor 
több száz ember értett azzal egyet, hogy zárjunk be 
egy problémás kocsmát az újpalotai vásárcsarnok-
nál, ezt mi végigvittük, és be is zárattuk a helyet.

A sikerek ellenére azt gondolom, hogy bőven van 
még tennivaló a kerületben. Én azt fogom képvi-
selni a jelenlegi, megváltozott politikai helyzetben, 
hogy amennyi pénzünk van, azt a lehető leghatéko-
nyabban költsük el. Úgy vélem, nem jó, ha nagyo-
kat álmodunk, de nem valósul meg belőle semmi, 
és az sem jó, ha ülünk a kincsesládikánkon, és büsz-
kék vagyunk arra, hogy van pénzünk. A kettő között 
kell megtalálni az egyensúlyt. Amire biztosan pénzt 
kell szánni, az a Hősök útjai rendelő és a gyermek-
fogászat felújítása. Támogatni fogom újabb köztéri 
térfi gyelő kamerák kihelyezését is. A kutyás szerve-
zet mintájára szüksége lenne további civil szerveze-
tek felkutatására, amelyek további területeken tud-
nának terheket levenni az önkormányzat válláról. 
Emellett a közbiztonság és a háziorvosi ellátás terü-
letén lennének még bőven feladatok. Fontosnak tar-
tom az átlátható közbeszerzések megvalósítását, a 
közpénzek elköltésének ellenőrizhetőségét.
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Dr. Pintér Gábor
Fidesz–KDNP, kompenzációs lista

Az összeállítást készítették: 
Béres Ildikó, Jónás Ágnes és Riersch Tamás
Fotók: XV Média, Nagy Botond és Vargosz

Bármilyen visszásnak is tűnik, a képviselői mun-
kám idei legfontosabb eredményének a Mosoly-
kert Óvoda Páskom Tagóvodájának, a Micimackó 
óvodának és a Nádastó park 1. szám alatti bölcső-
dének a felújítását tartom. Javaslatomra fogadta 
el a képviselő-testület többsége azt a költségvetési 
módosítást, ami lehetővé tette ezeket a beruházá-
sokat, és végül ez lett az oka annak, hogy leváltot-
tak alpolgármesteri tisztségemből. Ennek ellené-
re most is azt gondolom, hogy megérte, és ha ezen 
múlna, most is benyújtanám ezeket a módosító ja-
vaslatokat.

A lakossági panaszok tekintetében vannak olyan 
nagy horderejű dolgok, mint például a Zsókavár ut-
cai rendelő liftjének meghibásodása, ami több ezer 
embert érint. A legtöbb megkeresés, panasz azon-
ban sokkal kisebb ügyek miatt érkezik. A lakókat 
elsősorban a közterületek állapota érdekli, így en-
gem is ezekre vonatkozó panaszokkal, kérésekkel 
kerestek meg leggyakrabban. A kutyapiszkos utcák, 
a szemetes közterületek sokakat zavarnak. Joggal. 
De több bejelentés érkezett korábban megvalósított 
fejlesztésekkel kapcsolatban is, ami arra hívja fel a 
fi gyelmet, hogy a fejlesztéseket követően a karban-
tartásra is nagy gondot kell fordítani. 

Továbbra is azért fogok dolgozni, hogy a kerü-
leti intézmények felújítása megvalósulhasson. El-
mondhatjuk, hogy az óvodák, iskolák, egészség-
ügyi intézetek rossz állapotban vannak. 2010 óta 
sokat tettünk azért, hogy ez a helyzet változzon, de 
bőven van még tennivaló. Véleményem szerint arra 
kell törekedni, hogy ne részleges felújítások való-
suljanak meg, hanem egy-egy intézményt teljeskö-
rűen tudjunk korszerűsíteni. Jó példa erre a Pás-
kom óvoda, a Patyolat óvoda vagy a Fő úti bölcsőde 
rekonstrukciója. Bár az iskolák fenntartása és üze-
meltetése már nem az önkormányzat feladata, úgy 
vélem, tulajdonosként áldoznunk kell ezekre az in-
tézményekre is. Fontos lenne megtalálni azokat a 
pályázati lehetőségeket – nyilván a tankerületi köz-
ponttal közösen –, amelyek segítségével ezek az in-
tézmények is megújulhatnak.

Az év végéhez közeledve László Tamás országgyűlési képviselőt 
is arra kértük, hogy értékelje a mögöttünk levő esztendőt. 

– Milyen – kerületet érintő – beruházásokhoz sikerült 
parlamenti képviselőként támogatásokat szerezni?

– Hosszas munkám eredményeként és a kormány-
nál tett közbenjárásomra másfél milliárdos európai 
uniós forrást nyert a kerület szociális városrehabilitá-
cióra Rákospalota déli részére. 

– Ezzel ebben a ciklusban több mint hárommil-
liárd forintnyi külső fejlesztési forrást harcoltam ki 
a kerületnek. Ezek között a tervezett M3-as autópá-
lya melletti zajvédő fal, a 100 millió forint támogatású 
TÉR_KÖZ pályázat, a magyar–kínai iskola teljes körű 
felújítása, a 69-es villamos végállomás váltócseréje, a 
Kikötő Ifjúsági Közösségi Sziget közterületi fejlesztése 
és több kisebb ügy szerepel. 

– Országos szinten erősödnek a magyar–kínai 
kapcsolatok. Ennek milyen hatásai lehetnek a kerü-
letre? 

– Az előbb nem említettem a Közép- és Kelet-euró-
pai Hagyományos Kínai Gyógyászati Központot, amit 
a kormány a küzdelmeim eredményeképpen a volt 
orosz kórház területén kíván létrehozni. Jelenleg en-
nek a tervezése folyik állami forrásból. 

– Ez ügyben az önkormányzattól csak ellenállást 
tapasztalhattam. Ez azért érthetetlen, mert a terület 
fejlesztése eleve meghaladja a kerület erőforrásait, rá-
adásul egy nemzetközi kisugárzású, felsőfokú oktató-, 
gyógyító- és kutatóközpont a XV. kerület presztízsét és 
adóbevételeit nagyban emelheti. 

– Mely parlamenti döntések érinthetik a kerüle-
tet? 

– Természetesen minden döntés érinti a kerüle-
tet. A legfontosabbak: a több évre szóló megállapodás 
alapján a jelentős minimál- és szakmunkásminimál-
bér-emelés begyűrűző hatásait említhetem, de szólha-
tok a pedagógusokról, az egészségügyben dolgozókról 
is, akik szintén jelentős béremelést kapnak.

– Mi a helyzet az Észak-Pesti Kórház területére 
tervezett sportuszodával? 

– A területnek az 50 százalékát polgármestersé-
gem idején kapta meg a kerület a kormánytól. Sokéves 
küzdelmünk ért révbe az orvosi rendelő és a tüdőgyó-
gyászati központ átadásával, ezt a fejlesztést ugyanis 
szintén akkor kezdtük el. 

– A mentőállomás után ez a második jelentősebb 
intézmény, ami ideköltözhet. A Bethesda Gyermek-
kórházzal is alakulóban van egy kiváló együttműkö-
dés. Hogy mi lesz a Pestújhelyi sportuszodával? Na-
gyon sokat lobbiztam ennek érdekében is. Sajnálatos 
azonban, hogy a XV. kerületnek nincs jó híre. Nehéz 
ide külső forrást hozni minden igyekezetem ellenére. 
De legalább a tervek készen vannak.

– Országgyűlési választások előtt állunk, milyen 
kampányt vár?

– 2006 óta vagyok országgyűlési képviselő, 2018-
ban lesz véleményem szerint a legcsúnyább kampány. 
Ezt kellő józansággal és béketűréssel igyekszem majd 
elviselni. 

– Ön szerint milyen fejlesztésekre van szükség ah-
hoz, hogy jó irányba mozduljon a kerület?

– Jómagam 156 fejlesztést indítottam el a kerület-
ben, ebből 152 meg is valósult, tehát a felesleges ter-
veztetés, amit egyetlen hibámként folyamatosan em-
legetnek, nem igaz. Négy-öt olyan nagyobb lélegzetű 
fejlesztés van, amik mindenütt több cikluson átível-
nek. Ilyen az Újpalotai Közösségi Ház, amit 2019-re, 
Újpalota 50. születésnapjára fel kéne építeni, ilyen a 
Rákospalotai Városközpont, aminek még a tervezését 
is elgáncsolta a jelenlegi kerületvezetés, pedig a pénz a 
kivitelezésre is rendelkezésre áll, ilyen a Rákospalotai 
Sportpalota, amire építési engedéllyel rendelkezünk 
a szívós kitartó munkánk révén, ilyen a már említett 
Pestújhelyi Sportuszoda. Fontos az egészségügy, az 
oktatás, a helyi közlekedés további fejlesztése és a táv-
latos panelprogram elkezdése a kerületben is. 

– Ezekért fogok a következő ciklusban küzdeni. 
Ehhez azonban azonos elveket valló önkormányzat is 
kellene. Remélem, hogy ezt is megérheti majd a jobb 
sorsra érdemes XV. kerület!

Riersch Tamás

Küzdelem a kerületben élőkért
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Az ESZI Család- és Gyermekjólé-
ti Központ keretein belül működő 
Utcai Gondozó Szolgálat a Twist 
Olivér Alapítvánnyal együttmű-
ködve segíti a XV. kerületben élő 
hajléktalanokat. Az év végi ünne-
pek alatti munkanapokon a Nappali 
Melegedő és Utcai Gondozó Szol-
gálat által biztosított szolgáltatá-
sok (nappali ellátás, utcai szoci-
ális munka) a megszokott módon 
elérhetőek.

– A melegedő hétvégenként 
reggel 10 és délután 4 óra kö-
zött tart nyitva, december 
24-én reggel 10 és 12 óra kö-
zött, december 25–26-án pe-
dig 12 és délután 2 óra között 
várja ügyfeleit. Újév napján a 
Nappali Melegedő zárva lesz 
– tudtuk meg Százné Orosz 
Krisztinától, a Család- és 
Gyermekjóléti Központ egy-
ségvezetőjétől.

Az Utcai Gondozó Szol-
gálat szolgáltatásait azok a 

XV. kerületi, közterületen 
élők vehetik igénybe, a kik 
együttműködnek a szociális 
munkásokkal. Az utcai szo-
ciális munkások a téli krízis-
időszakban – így a két ünnep 
között is – hétköznaponként 
délután 2 és este 10 óra kö-
zött látogatják a fedél nélkül 
élőket. Nekik takarót, élelmi-
szert, a végtagfagyást meg-
akadályozó meleg alsóneműt, 
kesztyűt, téli cipőt, háló-
zsákot, valamint gyógyszert, 
kötszert, izolációs fóliát, he-
tente kétszer pedig meleg teát 
osztanak.

A szolgálat háttérintéz-
ményeként működő ötvenfős 
Nappali Melegedő haszná-
latának feltétele szintén a 
szociális munkásokkal való 
együttműködés, a házirend 
betartása, valamint a fél év-
nél nem régebbi negatív tüdő-
szűrési lelet bemutatása. 

-y -a

Egy ajándék annyit ér, amennyi sze-
retettel adják, tartja a mondás. Ka-
rácsony előtt mindenki lelkesen ké-
szülődik, hogy meglepje szeretteit. 
Honnan ered az ajándékozás ötlete? 
Ennek jártunk utána.

A karácsonyt a XIV. századig 
a templomokban ünnepelték, 
az emberek szentmisére men-
tek, gyönyörködtek a jászol-
ban, a feldíszített templomban. 
Pesten az első karácsonyfát 
Brunsz vik Teréz grófnő állítot-
ta 1824-ben, elterjesztésében 
jelentős szerepe volt a Podma-
niczky és a Bezéredy családok-
nak is. 

Az új szokás a városok-
ban viszonylag gyorsan meg-
honosodott. Az 1840-es évek-
ben már a polgárcsaládok ka-
rácsonyához az örökzöld fenyő 
is hozzátartozott – tudhatjuk 
meg a történelmi feljegyzések-
ből. Szent Miklós ajándékozá-
si hagyományát Hollandia ter-
jesztette el Európa déli és kö-
zépső részén. A reformáció 
idején a protestánsok az aján-
dékhozót át-
nevezték Jé-
zuskára, az 
ajándéko-
zás ide-

jét pedig december 6-ról áthe-
lyezték karácsonyra. 

Ahogy az összes ka rá csony-
ün nepi szokásról, az ajándéko-

zásról is többféle 

legenda létezik. Visszavezethe-
tő akár a napkeleti bölcsekig, 
akik ajándékokat vittek Jézus 
születésére. Egy másik történet 
szerint az ajándékozási szokást 
Luther Mártonnak köszönhet-
jük, aki emlékezetesebbé sze-
rette volna tenni a gyermekek 

számára a jászolban fekvő kis 
Jézus ünnepét. Eleinte csak 
olyan apró ajándékokat kap-

tak, mint alma, dió, pén-
zérme. Magyarorszá-

gon hagyományo-
san december 24-
én ajándékozzák 
meg egymást a csa-
ládok.                       B. I.

A puncs egzotikus vidékről, Indiából szár-
mazik, tengerészek hozták át a kontinensre 
a gyarmatokról. Mára az adventi vásárok el-
maradhatatlan lélekmelegítője. 

Az idők folyamán természetesen a hoz-
závalók is megváltoztak, a rizspálin-

kát a legtöbb helyen felváltotta a rum. 
Az angol karácsonyi puncsban ezenkí-
vül vörösbor, narancslé, citromlé, tea 
és cukor van, ezeket egyszerűen együtt 
főzik egy fazékban, de nem forralják.

Elkészítjük a teát cukorral, mézzel 
és a fűszerekkel, majd hozzáöntjük az 

almalevet, a rumot és a bort. Belefa-
csarjuk a citrom és a narancs levét, fel-
melegítjük, de nem forraljuk. Leszűr-

ve narancs- és citromkarikákkal, va-
lamint fahéjrúddal díszítve kínáljuk.

(béres)

Mert ajándékozni jó!Segítség az ünnepek 
alatt is

Édes lélekmelegítő
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Hozzávalók:
5 dl vörösbor
2 dl almalé
5 dl gyümölcstea  
2 dl rum

2 db narancs
1 db citrom
pár kanál méz
cukor ízlés szerint 
fűszerek: fahéj, szegfűszeg, vanília

KARÁCSONYI PUNCS HOZZÁVALÓI
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Az év utolsó napját már évszázadok 
óta megünnepeljük, sok ezzel kap-
csolatos szokás, akár módosult for-
mában is, de fennmaradt. Hogy ün-
nepelnek a felnőttek és hogyan 
a fi atalabb nemzedék? Körüljártuk 
a szilveszteri szokásainkat. 

Manapság több szórakozá-
si lehetőség is adódik a régen 
is divatos házibulik vagy ét-
termi zenés-táncos mulatsá-
gok mellett. Vannak, akik bel-
földi vagy külföldi utazásra in-
dulnak, színházba vagy mozi-
ba mennek, esetleg humoristák 
előadására ülnek be, és van-
nak, akik az utcai tömeget vá-
lasztják.

Az egyik hazai internetes 
szállásfoglaló oldalon a belföldi 
városok szálláshelyei és a ked-
velt gyógy- és wellness-szál-
lodák foglaltsága már decem-
ber közepén nyolcvanöt száza-
lék feletti volt. Részt venni egy 
rendezvényen népszerű prog-
ram, és ne csak a táncos helyek-
re gondoljunk ilyenkor. Például 
a budapesti színházak decem-
ber 31-én telt ház előtt szoktak 
játszani. 

A vágyak és a lehetőségek 
között komoly ellentét van: egy, 
a szilveszteri szokásokat ismer-
tető weboldal felmérése szerint 
csak a válaszadók tíz százalé-
ka utazott már el az év végén, 

de legalább még húsz százalé-
kuk tervezi, hogy máshol várja 
az új évet, és hetven százalékuk 
marad otthon. A szokás mellett 
ezt biztos, hogy az anyagi lehe-
tőségek is befolyásolják, mert 
sokan nem engedhetik meg 
maguknak, hogy elutazzanak. 

Érdekes módon a fi atalabb 
korosztály hasonlóan gondol-
kozik. Egy online kérdőív segít-
ségével megkérdeztem néhány 
középiskolást a szilveszteri szo-
kásaikról (több mint harmin-
can válaszoltak), és nyolcvan 
százalékuk ünnepnek tartja az 
év utolsó napját. Mintegy hat-
van százalékuknak fontos ün-
nep, a többiek viszont úgy gon-
dolják, hogy ez csak egy átlagos 
nap. Kétharmaduk otthon ma-
rad, nagyobbik részük a család-
jával, a kisebbik részük pedig 
a barátaival. A házbuli a fi ata-
loknál is közkedvelt, harminc 
százalékuk tervezi, hogy megy 
buliba. 

Az étkezéssel kapcsolatos 
hagyományok (virsli, lencse, 
sült malac) a kamaszok fele sze-
rint fontos, és sokan érzik úgy, 
hogy megint lesznek újévi foga-
dalmaik, melyeket aztán nem 
tartanak be. Összességében 
mondhatunk bármit a „mai fi -
atalokról”, sok mindent ugyan-
úgy csinálnak, mint a szüleik.                               

(kovács)
Az év utolsó estéjére hangos ünnep-
lés a jellemző, mindenhol tűzijátékot 
durrogtatnak. Ilyenkor a gazdáknak 
a  háziállataikra különösen oda kell 
fi gyelni. A Kutyások a XV. Kerületért 
Állatvédő Egyesülettől Kisvári Ildikó-
val beszélgettünk arról, mire fi gyel-
jen a felelős állattartó szilveszterkor.

Hiába tilos petárdázni, az úgy-
nevezett 3. pirotechnikai osz-
tályba tartozó eszközöket is 
csak december 31-én este 6 és 
január 1-je reggel 6 óra között 
szabad meggyújtani, sokan 
nem törődnek ezzel. Kisvári 
Ildikó szerint annak, aki sza-
bályellenesen petárdázik, hiá-
ba szólnak, mert nincsenek te-
kintettel se emberre, se állatra, 

így csak az kutyák-macskák tu-
lajdonosainak lehet újra és újra 
felhívni a fi gyelmét az óvintéz-
kedésekre. 

Érdemes még az ünnepek 
előtt állatorvossal ellenőriztet-
ni, hogy a kutya chipjét regiszt-
rálták-e, és a valós adatok sze-
repelnek-e benne. A lakásban 
tartott állatokat sétakor végig 
pórázon kell tartani, még ak-
kor is, ha a gazda úgy gondol-
ja, hogy behívható a kutyája. 
„Ha a kutya mellett robban fel 
egy petárda, sokkos állapotba 
kerül az állat, és hiába iskolá-
zott, elrohan” – mondta Kisvá-
ri Ildikó. A kertes háznál tar-
tott kutyákat is érdemes bevin-
ni a házba, mert egy nagy testű 

kutya áttörheti a kerítést is, ha 
megrémül. 

Mit tehetünk, ha minden 
elővigyázatosságunk ellené-
re elszalad a kutyánk? Azon-
nal hívjuk az egyesületet a 
06 70 501 9728 számon, és az 
állat külalakján kívül mondjuk 
meg a pontos irányt, hogy mer-
re futott el. Nem érdemes várni, 
rövid idő alatt nagy távot tud-
nak megtenni az ijedt állatok. 

Az egyesület önkéntesei de-
cember 31-e és január 2-a kö-
zött folyamatos ügyeletet tar-
tanak az utcán, és segítenek be-
fogni és hazajuttatni a házi ked-
venceket. Kívánjuk nekik, hogy 
az idén ne legyen sok munkájuk 
szilveszterkor!                           (KI)

A két fogalom az egész világon el-
választhatatlan egymástól, még ak-
kor is, ha a tapasztalatok szerint az 
önmagunknak tett ígéretek nagy ré-
sze egy-két héttel később feledés-
be merül.

Pedig, amint pszichológiai ku-
tatások is alátámasztják, sike-
rülhet betartani életünk meg-
változtatására való törekvé-
sünket, azonban ehhez be kell 
tartanunk néhány szempontot. 

A legelső és legfontosabb, 

hogy feltegyük magunknak 
a kérdést: mi tenne boldo-
gabbá? Egyáltalán: boldo-
gabbá tenne a változás? Ha 
ugyanis nincs belső motivá-
ciónk, és külső kényszer ha-
tására igyekszünk változtat-
ni rossz szokásunkon, káros 
szenvedélyünkön vagy akár 
külsőnkön, a fogadalom be-
tartása eleve kudarcra van 
ítélve. 

Azt is végig kell gondol-
nunk, mi az a dolog, amelynek 

segítségével el tudjuk érni a kí-
vánt eredményt.

Fontos az is, hogy se túl ki-
csi, se túl nagy célokat nem sza-
bad kitűznünk magunk elé, hi-
szen az első esetben hamar el-
veszíthetjük érdeklődésünket, 
míg a másodiknál könnyen 
csalódás érheti az embert.

Végül, de nem utolsósorban 
azt kell megfogalmaznunk, mi-
ben mérhetjük a sikert. Szak-
emberek szerint 3 napon belül 
bele kell vágni fogadalmunk 
megvalósításába, ha ugyan-
is ennyi idő alatt nem tesszük 
meg a kezdő lépéseket, elve-
szítjük lelkesedésünket. 

Az új szokások kialakításá-
hoz pedig nem kevesebb mint 
3 hétre van szükség. Huszon-
egy  nap „küzdelem” után – a 
rossz beidegződések, szokások 
elhessegetése, a mindennapos 
cselekvés a cél elérése érdeké-
ben – kialakul a rutin, a folya-
matosság beépül, az eredmény 
pedig mind külsőleg, mind lel-
kileg láthatóvá, érzékelhető 
 válik.                                                -s -z

Házibuli és wellnessÚjév és fogadalmak
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A késő bánat ne legyen 
ebgondolat 
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Folyamatosan fejlődik a helyi média a modern 
kor kihívásainak és a fogyasztói igényeknek 
megfelelően. Az XV Média Kommunikációs és 
Szolgáltató Közhasznú NKft. felkészülten áll az 
új elvárások elé.

– Ott folytathatnám, ahol tavaly befe-
jeztük az évértékelő interjút, hiszen idén 
a korábban megkezdett utunkat foly-
tattuk mind az ÉLETképek, mind az 
XV TV esetében – kezdte a beszélgetést 
Sass Csaba, az XV Média ügyvezetője.

Mint elmondta, az újságot megjele-
nésében és tartalmában is a magazino-
sabb jelleg irányába vitték, több fotóval, 
rövid, színes írásokkal, fi gyelemfelkel-
tő címekkel, hogy minél olvasmányo-
sabb legyen a lap és a kerületiek szíve-
sen forgassák. Ezzel párhuza-
mosan létrehoztak 
egy appliká-
ciót, aminek 
segítségével 
oko s te le fo -
non, tableten 
is hozzáférhető-
vé vált az ÉLET-
képek, méghoz-
zá a nyomtatott ver-
zióhoz képest bővebb tarta-
lommal. 

– A nyomtatott újságot is 
igyekszünk még szebbé, látványosabbá 
tenni. Amennyiben sikerül forrást ta-
lálni rá, akkor nyomdatechnikai változ-
tatásokat szeretnénk végrehajtani, ami-
vel az eddiginél jobb és szebb kiadványt 
tudnánk a lakókhoz eljuttatni – emelte 
ki Sass Csaba.

– Idén a tévénél voltak személyi vál-
tozások, aminek hatására a korábbiak-
nál kissé másabb, frissebb szemléletű 
műsorok is készültek. Immár három, 
műszakilag teljes értékű stábbal dolgo-
zunk, aminek köszönhetően ki tudtunk 

lépni a piacra. A korábbi, saját forrás-
ból kigazdálkodott eszközfejlesztéseink 
lassan megtérülnek, hiszen bérmun-
kákkal, a stúdió bérbeadásával bevétel-
re tesz szert a társaság – tette hozzá az 
ügyvezető.

A hirdetési piacon az elmúlt évhez 
viszonyítva javult a helyzet, mert bár 
az elpártolt hirdetők nem tértek vissza, 
újak felkutatásával és az állami hirdeté-
sek megjelenésével sikerült a hirdetési 
bevételeket jelentősen növelni. 

– Bevezettük az újságban az úgyne-
vezett támogatói oldalt, ahol a hirdető a 

hirdetési felület méretével azonos, 
a megrendelő által meg-

határozott témá-
jú  c i k ke t 
kap cseré-

be. Ez sokak 
érdek lődé -

sét felkeltette, 
több ilyen meg-

rendelésünk is 
volt ebben az év-

ben – fejtette ki 
Sass Csaba. 

A  k e r ü le t b e n 
végbement politikai 
változás természete-

sen hatással van a he-
lyi médiára is. Az ese-
mények pontos, tár-

gyilagos, hiteles, ugyanakkor mindenki 
számára elfogadható közlése még in-
kább fontossá vált.

– Mind az ÉLETképek, mind az 
XV TV elsősorban az olvasói, nézői el-
várásoknak kíván megfelelni. Amíg 
mindkét politikai oldal a másik felé bil-
lenőnek érzi az arányokat, addig úgy ér-
zem, hogy jól dolgozunk. Ez azt jelenti, 
hogy sikerül kiegyensúlyozottan tájé-
koztatnunk – mondta végezetül az ügy-
vezető.                                                   JÁg

Bár folyamatosan változnak a fogyasztói 
szokások, a CSAPI-15 Vásárcsarnok és Pi-
acfenntartó Kft. a XV. kerület mindhárom 
piacát a vásárlói és a tulajdonosi igények 
szerint működteti. 

Naponta tizenháromezer ember for-
dul meg a legnagyobb kerületi pi-
acon, az Újpalotai Vásárcsarnok-
ban – mondta dr. Szaniszló Attila 
ügyvezető igazgató. Manapság sok 
vásárló inkább a nagy üzletlánco-
kat keresi fel, de a kerületben élők 
ragaszkodnak a piachoz, mely ár-
színvonalát tekintve Budapesten az 
egyik legolcsóbb. 

Sajnos egyre kevesebb az őster-
melő (pedig lenne rá igény a vásár-
lók részéről), de a kereskedői részen 
az árusok a számukra kijelölt terü-
letet százszázalékosan kitöltik. Idén 
a vásárlók látványos változásokkal 
nem találkoztak a piacokon, mert az 
üzemeltetők a háttérben dolgoznak 
több, nagyobb feladaton. Az egyik, 
hogy a tulajdonos önkormányzat el-
várásai szerint újfajta adminisztra-
tív rendszereket vezetnek be, így az 
adatszolgáltatást a többi intézmény-
hez hasonlóan tudják teljesíteni. A 
másik fejlesztés az illemhely meg-
valósítása az újpalotai piacon. „Ez 

a leglátogatottabb közterület és in-
tézmény a XV. kerületben, pozití-
vum, hogy régi igényt tudunk majd 
kielégíteni. Nemcsak a kereskedői 
WC-k költöznek le a galériáról, me-
lyet az idősebb árusok nehezen kö-
zelítettek meg, hanem az új vásár-
lói mellékhelyiségek között lesz aka-
dálymentesített is, mindegyik szebb 
és higiénikusabb lesz. „Már régóta 
terveztük ezt a beruházást, de meg 
kell várnunk a Kerületi Építési Sza-
bályzat módosulását, mely jövő ősz-
szel várható” – mondta az ügyveze-
tő. Hozzátette: ideiglenes megoldás-
ként, az építkezés befejezéséig kon-
téneres mosdót telepítenek a piacra, 
melyeket a későbbiekben a kerület-
ben máshol is tudnak majd hasz-
nálni. 

Az ügyvezető szerint az elmúlt 
évekhez hasonlóan, idén is tudták 
növelni a piac fejlesztési tartalékát, 
és további húszmillió forinttal tud-
nak hozzájárulni a fejlesztések ki-
vitelezéséhez. Emellett terveik van-
nak arról is, hogyan tudják jobban 
kihasználni a ’70-es években épült 
épület rendelkezésre álló területeit, 
hogy megtartsák és növeljék a piac 
népszerűségét.                                     

-cs -ó

Biztos tájékozódási pont 
a helyi média
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VÁLTOZÓ ÖSZTÖNDÍJRENDSZER
MI REJLIK A MOSOLY MÖGÖTT?

R Á K O S P A L O T A  •   P E S T Ú J H E L Y  •   Ú J P A L O T A         K Ö Z É L E T I    L A P J A
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Idén is rehabilitációt és közfoglalkoztatást biz-
tosított a kerületben élő szociálisan vagy egész-
ségügyi helyzetéből adódóan hátrányos helyze-
tűeknek a Palota-15 Nonprofi t Kft. Szögi Andrea 
ügyvezető szerint náluk a sikert a foglalkoztatot-
tak száma jelenti, és ezt idén is növelni tudták. 

Idén tovább bővült a telephelyeik száma, 
a Bogáncs utcai és a Hartyán közi telep-
helyük mellett a Rákospalotai határúton 
is nyitottak egy kötészetet, mely a rész-
legek közül a legtöbb embernek bizto-
sít munkát. Idén összesen kétszázhúsz 
főt foglalkoztatnak munkaviszonyban 
és közfoglalkoztatásban, közülük száz fő 
megváltozott munkaképességű. 

Szögi Andrea szerint a Palota-15 Kft. 
feladata, hogy visszavezesse a rászoru-
lókat a nyílt munkaerőpiacra, és a sta-
tisztikájuk alapján ezt a feladatukat si-
keresen ellátják. A dinamikus létszám-
növekedés mellett a munkaszervezéssel 
és a vállalkozás marketingjének erősí-
tésével foglalkoztak idén. „A tulajdonos 
önkormányzat elvárása is, hogy meg-
rendeléseink egyre nagyobb részben 
származzanak külső megrendelések-
ből, és ezen dolgozunk.” 

Például a térkőüzemüknek on-
line kampányt készítettek, mely után 
érezhető volt a forgalomnövekedés. 
Novemberben komoly szakmai elis-
merést kaptak: Miniszteri Elismerő 
Oklevelet vehettek át az elmúlt évek-
ben a közfoglalkoztatásban nyújtott 
kiemelkedő munkájukért. Ez a szak-
mai díj hétmillió forinttal jár együtt, 
melyet saját forrásból kiegészítve öt-
személyes elektromos autót szereznek 
be, amellyel  például a kertészetben 
dolgozó munkavállalók közlekednek 
a különböző helyszínek között. 

A Salva Vita Alapítvány Segítő vá-
sárlás programjában továbbra is részt 
vesznek, és az év végén tizenkét ter-
vezővel tárgyalnak új iparművészeti 
termékek gyártásáról a Dizájn Ran-
di pályázat keretén belül. Emellett, 
ha nyernek egy elbírálás alatt lévő pá-
lyázaton, akkor továbbra is száz meg-
változott munkaképességű munka-
vállalót tudnak foglalkoztatni állami 
támogatással, ami nagyban befolyá-
solja jövő évi terveiket – tudtuk meg 
Szögi Andreától.                      

   (kovacs)

Pozitívan zárta az idei esztendőt a Répszolg, 
ami azért is nagy szó, mert 2017-ben is ren-
geteg feladat hárult a kerületi önkormány-
zat városüzemeltető cégére. Demeter János 
ügyvezető igazgatót erről és a jövőbeli ter-
vekről is kérdeztük.

A cég a közterületektől a zöldfelülete-
ken át a közterületi műtárgyakon ke-
resztül, az utakon, járdákon át egé-
szen csapadékvíz-elnyelőkig minden-
nel foglalkozik – vázolta az ügyvezető. 
A fenntartáson és működtetésen kívül 
ma már a fejlesztésekre is nagyobb fi -
gyelem jut. A fenntartási feladataink 
évente átlag nettó 450 millió forintba 
kerülnek, a fejlesztésekre pedig net-
tó 500-700 millió forintot fordítanak. 

Viszont állandó problémát jelent 
a rongálás és vandalizmus. „A mun-
katársaim néha elképesztő állapotok-
kal szembesülnek a parkokban és ját-
szótereken” – mondta Demeter János.

A felújításokról az ügyvezető el-
mondta, hogy rendbe tették a Szirom 
játszóteret, parkolókat építettek, kutya-
futtatót alakítottak ki a Csobogós utcá-
ban. Két útszakaszt az Adria és Árok-
hát utcákban felújítottak, tavasszal és 
ősszel is fasor-rekonstrukciót végez-
tek. Megszünték a Molnár Viktor utcai 
üzletsor mögötti áldatlan állapotokat, 

Tempo 30-as övezeteket alakítottak ki 
és folytatták az önerős járdaépítést. 

Az ügyvezető azt is elmondta, hogy 
jelentős mértékben csökkent a közfog-
lalkoztatottak száma, amit saját költ-
ségen alvállalkozókkal tudtak csak 
pótolni, illetve az önkormányzat ké-
résére a korábbi eredménytartalékból 
40 millió forintot fordítottak parko-
lók építésére. Ennek ellenére sikerült 
úgy gazdálkodniuk, hogy az évet nem 
mínuszban, hanem 4,5 milliós plusz-
szal zárják.

A jövő évi tervekről Demeter Já-
nos elmondta, hogy újabb Tempo 30-
as övezeteket alakítanak ki, aszfaltoz-
zák a Vasgolyó utcát, felújítják a Veres-
egyházi utcát, és remélhetőleg a lassan 
leamortizálódó eszközeiket is cserélik.

Riersch Tamás

Rehabilitáció 
és közfoglalkoztatás
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Ötödik éve szerveznek a szűrőprogramokat a kerü-
letben. Az idei esztendőben is a nyár kivételével min-
den hónapban tematikus szűrések zajlottak a Rákos 
úti szakrendelőben, illetve tavasszal és ősszel egy-
egy szombati egészségnapot is rendeztek a szűrések 
népszerűsítése érdekében. 

Együttműködési meg-
állapodást kötött egy-
mással a kerületi önkor-
mányzat, a XV. kerületi 
Egészségügyi Intézmé-
nyek, illetve a Bethesda 
Gyermekkórház. A meg-
állapodás értelmében 
az Észak-Pesti Kórház 
10. számú épületében a 
gyermekkórház egy mo-
sodát létesít, cserébe 
több szakrendelését is 
kihozza a XV. kerületbe, 
valamint a kórházban is 
fogadják a kerületből ér-
kező gyerekeket. 

Letették az új Deák utca orvosi rendelő alapkövét 
februárban, majd az építkezést is elkezdték. Az új 
épületben az elképzelések szerint felnőtt- és gyer-
mekorvosi szakrendelések kapnak helyet. 

Áprilistól már nem készpénzben, hanem az erre a cél-
ra létrehozott Palota gyógyszerkártyán kapják a rászo-
rulók az önkormányzattól a gyógyszertámogatást. 

Ősszel szigetelték a Rá-
kos úti szakrendelő hom-
lokzatát. 

Átadták az Észak-Pesti Kórház felújított 13. számú épü-
letét, melyben egy egészségügyi központot alakítottak 
ki. Ide költözött a Szentmihályi útról a tüdőgondozó, il-
letve az épületben háziorvosi rendelések, fi zikoterápia, 
gyógytorna és gyógymasszázs kapott még helyet. 

Újabb informatikai fej-
lesztés volt a kerüle-
ti egészségügyben az el-
múlt időszakban, mert 
idén november 1-jétől 
minden rendszernek kap-
csolódnia kell az Elektro-
nikus Egészségügyi Szol-
gáltató Térhez. A fejlesz-
tés során a korábbi be-
tegadminisztrációs prog-
ramot egy új, modern és 
az előírásoknak megfele-
lő programra cserélték. 

Októbertől újra működik 
a lift a Zsókavár utcai or-
vosi rendelőben, ahol ez 
a szolgáltatás techni-
kai okok  miatt április óta 
szünetelt. 

Az Egészséges Buda-
pestért Program támo-
gatását kihasználva egy 
lelki-egészségügyi köz-
pont kialakítását terve-
zi az önkormányzat és a 
XV. Kerületi Egészség-
ügyi Szolgálat. A köz-
pontot az Észak-Pesti 
Kórház erre a célra felújí-
tandó 11. számú épületé-
ben kapna helyet. 

A települési támogatásokról szóló önkormányzati ren-
deletet módosította a képviselő-testület. A Palota lak-
hatási támogatás összege 85 500 forintra emelkedett. 
A temetési támogatás eddigi rendszerét úgy módosítot-
ták, hogy azok vehetik igénybe, akiknek jövedelme nem 
éri el az öregkori nyugdíj mindenkori legkisebb összegé-
nek 350 százalékát, azaz 99 750 forintot. 

Átadták az Időseket és Demenciával Élőket Segí-
tő Szolgálat felújított, 150 négyzetméteres központ-
ját február elején a Kontyfa utca 3. szám alatt. Tizen-
két, a demencia kezdeti stádiumában levő idős ember 
nappali ellátására van lehetőség. 

Életünk értelme címmel rendezett konferenciát a Gon-
doskodás Gyermekeinkért Alapítvány, mely fő témá-
ja a súlyosan és halmozottan fogyatékos családtago-
kat nevelő családok mindennapi nehézségei voltak. A 
kerületi Fejlesztő Gondozó Központban (FENO) diffe-
renciáltan végzik a fogyatékkal élők nappali ellátását, 
a harminchat férőhelyet maximálisan kihasználják. 

A SpeciArt Speciális Művészeti Fesztivált immár az 
ötödik alkalommal rendezték meg az újpalotai Fő té-
ren, május 12-én és 13-án. 

Novemberben három 
meghatározó kerületi in-
tézmény is jubilált: a csa-
ládsegítő szolgálatatás 
harminc, a gyermekjóléti 
alapellátás húsz éve se-
gíti és támogatja az itt 
élőket, az Újpalotai Sza-
badidő Központ Közössé-
gi Háza (USZIK) negyven 
éve biztosít kulturális és 
művelődési lehetőséget 
a helyieknek. 

Idén ünnepelte fennál-
lásának huszadik évfor-
dulóját a kerületi szék-
helyű ÉTA Országos 
Szövetség (Értelmi Sé-
rülteket Szolgáltató Tár-
sadalmi Szervezetek és 
Alapítványok Országos 
Szövetsége). 

A szociális rendelet mó-
dosításáról és a szociá-
lis szolgáltatástervezési 
koncepció felülvizsgála-
táról egyhangúan dön-
tött a képviselő-testület 
novemberben. 

A szociális munka napját 
november 16-án ünne-
pelte a XV. kerület, szá-
mos kitüntetést és jubi-
leumi díjat adtak át az 
ezen a területen dolgo-
zóknak. 
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A kerületi és az újpesti diákok 
katasztrófavédelmi versenyét 
a Szántóföld utcai sportpályán 
rendezték. 
A versenyt az általános isko-
lások között a László Gyula 
Gimnázium és Általános Is-
kola, a középiskolások között 
pedig a Gyermek- és Ifjúsági 
Önkormányzat csapata nyert 
meg. 

Átadóünnepséget tartottak a XV. Kerületi Pedagógiai Szakszol-
gálat aulájában március 7-én. A januárban felfagyott járólapo-
kat cserélték újakra, ami az első megoldandó feladata volt az új 
fenntartónak, az államnak. 

Idén január 1-jétől az Észak-Pesti Tankerületi Központ fenntar-
tója és működtetője is az állami iskoláknak. Az átállás – az ön-
kormányzat és a tankerületi központ között létrejött megállapo-
dásnak köszönhetően – zökkenőmentes volt. 

Tehetséges? Lehetséges! 2.0. címmel a korábbi évek hagyomá-
nyai alapján szervezett április 12-én a Palota Tehetségfejlesztő 
Egyesület. A tavaszi szakmai konferencián a kerületben tevé-
kenykedő pedagógusok és szakemberek mellett országosan el-
ismert kutatók is tartottak előadásokat. 

Táblajátékversenyt rendeztek 
a Czabán Samu Általános Is-
kolában márciusban, amelyen 
a kerület iskoláiból hatvanöt 
diák vett részt. 

Angol nyelvű mesedélutánt  
rendezett a Kolozsvár Utcai 
Általános Iskola április 6-án 
a kerület alsó tagozatosainak 
hét csapat részvételével. A 
verseny győztese a Szent Ko-
rona Általános Iskola lett, a 
második helyet pedig a Kos-
suth általános iskola szerezte 
meg. 

A nyári napközis tábort idén is a Csokonai Kulturális és Sport-
központ (CSKSK) működtette és szervezte. A tábor 9 héten át, jú-
nius 19-től augusztus 18-ig várta hétköznaponként a kerületben 
lakó vagy az önkormányzat által működtetett általános iskolák 
első–hatodik osztályos tanulóit. 

A Sakkpalota Regionális Referencia Oktatási Intézmény címet 
vehette át május 10-én a a Szent Korona Általános Iskola. 

A pedagógusnapi ünnepséget 
idén is megrendezte a kerüle-
ti önkormányzat. A „leghűsé-
gesebb” pedagógus díját Hajas 
Lászlóné, a Molnár Viktor Óvoda 
pedagógusa kapta, az „Év Intéz-
mény Működtetési Dolgozója” 
elismerést Szepesi Andreának 
(GMK), az „Év Óvodai Munkát 
Segítő Alkalmazottja” elisme-
rést Szőcs Lászlónénak (Molnár 
Viktor Óvoda), az „Év Óvodape-
dagógusa” díjat Bokáné Balogh 
Zsuzsannának (Rákospalotai 
Hetedhét Óvoda) és Halvax Bé-
lánénak (Rákospalotai Kertvárosi Összevont Óvoda) érdemelte ki. Az „Év Pedagógusa” kitüntetést Árok 
Erika (Kossuth iskola), Sebők Irén (Hubay zeneiskola), Vargáné Imre Zsuzsanna (Dózsa gimnázium) és 
Wittner Edina (Kolozsvár iskola) kapta. 

Átadták a Neptun utcai Magyar–Kínai Két Tanítási Nyelvű Ál-
talános Iskola és Gimnázium (volt piros iskola) játszóudvarát A 
2017/2018-as tanév első hetében. A mintegy 900 négyzetméter-
nyi udvar új zöldburkolatot és öntözőrendszert kapott. 

Élen a sportban, élen a tanu-
lásban díjakat adtak át 21. al-
kalommal november 14-én. 
Idén tizenhat tanuló kapott ki-
tüntetést az önkormányzat-
tól. A díjazottak 7 sportágat 
és 7 sportegyesületet képvi-
seltek. 
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Minősített Közművelődési Intézmény elismerő címet kapott a 
Csokonai Kulturális és Sportközpont a magyar kultúra napján a 
Vigadóban rendezett ünnepségen. 

A nemzetiségi egyeztetés keretében február 9-én aláírták a kerület 
nemzetiségi vezetői az önkormányzattal évente kötendő együttmű-
ködési megállapodást. A bolgár, a cigány, a görög, a horvát, a német, 
az örmény, a román és a szerb nemzetiségek idén is koncertekkel, 
táncházakkal, óvodai és iskolai foglalkozásokkal, a testvérvárosi 
kapcsolatok elmélyítésével népszerűsítették hagyományaikat. 

Rákospalota, Pestújhely, Új-
palota Érdemérmet kaptak a 
március 15-ei ünnepségen: 
Starkné dr. Érseki Ildikó gyer-
mekgyógyász szakorvos, Sze-
mán Éva, az Egészségügyi In-
tézmény szakdolgozói igazga-
tója, Kató Lászlóné, az Arany 
János utcai Idősek Klubja ve-
zetője, Nagy Bernadett, az Új-
palotai Családsegítő Szolgálat 
adósságkezelési tanácsadója, 
Hajas Lászlóné óvodavezető, 
Szabó Gábor szobrász, B. Tóth 
Klára festőművész, restaurá-
tor, (az azóta elhunyt) Kukely Júlia operaénekes, Reiszné Naszádi Magdolna, a Polgármesteri Hiva-
tal Népjóléti és Intézményfelügyeleti Főosztályának vezetője, valamint dr. Gergó Lajos, a Rákospa-
lota MÁV-telepi Jézus Szíve Plébánia világi vezetője. 

Első alkalommal rendeztek ünnepséget az idén a közművelődés 
napja alkalmából a városházán április 11-én. A jeles alkalomból 
átadták a Csokonai Kulturális és Sportközpont dolgozói részé-
re a jubileumi és hűségjutalmakat, valamint az Év Kulturális és 
Sportszervezési Dolgozója Díjat, amelyet Bakos János rendez-
vény-előkészítő csoportvezető kapott. 

Új igazgatója van májustól a 
Rákospalotai Múzeumnak dr. 
Ozsváth Gábor Dániel szemé-
lyében. A szakember a Károli 
Gáspár Református Egyetemen 
tanít művészettörténetet, nép-
rajzot és honismeretet. 

Két kerületben élő tűzzománcost díjaztak a Magyar kézművesség – 
2017 és Arany János költészete – kézműves szemmel című országos 
pályázat elbírálásakor. Szendrei Judit és Dabóczy Krisztina a Tűzvirág 
Alkotócsoport tagjai, akik harmadik társukkal, Hoppán György fafara-
gó, tűzzománcossal készítették el pályaműveiket. Az alkotások Szent 
Istvánhoz és a magyar koronázási jelvényekhez kapcsolódnak. 

Józsa Tamás, az idén 20 éves 
Szilas Néptáncegyüttes tánc-
tanára a Népművészet Ifjú 
Mestere díjat vehette át Ba-
log Zoltán emberi erőforrás 
minisztertől az augusztus 20-i 
nemzeti ünnep alkalmából. 

A kerületi díszpolgári címet idén posztumusz néhai dr. Fodorné Kováts Márta (a címet fi a, Fodor Mik-
lós vette át), valamint a Kolozsvár Utcai Általános Iskola nyugdíjba vonuló igazgatónője, Selényiné 
Stier Márta kapta. Benkovics Sándor, a Dózsa György Gimnázium és Táncművészeti Szakiskola igaz-
gatóhelyettese pedig a kerületi „1956. október 23. Díj”-at kapta meg az október 23-ai ünnepségén. 

Idén ünnepli fennállásának 20. évét a Szilas Néptáncegyüttes. A de-
cemberi gálaműsorukon felléptek az alapítók, a palotai „öregek”, a 
Szilas volt és jelenlegi táncosai, továbbá meghívott vendégművé-
szek is, mint például az Állami Népi Együttes táncosai. Ezenkívül 
összeállítanak egy fotókiállítást az elmúlt 20 évről. 

Elkészült a Pestújhelyi Keresz-
telő Szent János-templom to-
ronyórája. A közadakozásból 
megvalósult órát, amely Kapui 
Gyula órásmester műve, márci-
us 25-én avatták fel. A számla-
pot megvilágítják, így messzi-
ről felhívja magára a fi gyelmet. 
Az órát a harangokkal is össze-
kötötték, így a pontos időt ha-
rangzúgás is jelzi. 
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Felújították a kerületi rendőrkapitányság épületét az év első felében. Ehhez fogható rekonstrukci-
óra az épület 1958-as átadása óta nem volt példa. A beruházás során nyílászárókat cseréltek, tetőt, 
homlokzatot szigeteltek és a fűtést, illetve a világítást is korszerűsítették. 

A kerületben jelentős mértékben javult a közbiztonság. Csökkent a 
bűncselekmények száma, javult a nyomozások eredményessége, a 
tettenérések száma meg szinte megduplázódott. Egyedül a gépkocsi-
feltörések terén érezhető negatív tendencia – derült ki dr. Balogh Ró-
bert kerületi rendőrkapitány beszámolójából. 

Idén 16 kamerával bővült a 
térfi gyelő rendszer a kerü-
letben. A bővítés elsősorban 
Rákospalotát érintette. Ez-
zel immár 65-re nőtt a kerületi 
térfi gyelő kamerák száma. 

Májusban felavatták az 1956-os forrdalomban és szabadság-
harcban hősi halált halt hét tűzoltó emlékművét a IV–XV. kerületi 
Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság épülete előtt. 

Rendezvényt szervezett a kerületi Kábítószer Egyeztető Fórum 
a kábítószer-ellenes világnap alkalmából a nyári napközis tá-
borban. 

Budapest közbiztonságáért dí-
jat adományozott Hajdu László 
polgármesternek Bucsek Gábor, 
Budapest rendőrfőkapitánya a 
Rendőrség Napja alkalmából. 

Bűnmegelőzési programot hirdetett meg az önkormányzat a 
Nemzeti Bűnmegelőzési Tanács támogatásával, „Add a kezed!” 
címmel. A program részeként előadásokat hallgathattak meg az 
érdeklődők, illetve a bűnmegelőzési programokkal külső helyszí-
neken is gyakran találkozhattak. 

Új autót kaptak a tűzoltók. Az Országos Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság egy modern, jól felszerelt RÁBA típusú fecskendőt 
adott a IV–XV. kerületi hivatásos tűzoltóknak, akiknek ez már a 
második új járművük volt. 

Nyolcvanegy illegális szemetelő ellen indítottak eljárást vagy 
szabtak ki helyszíni bírságot az önkormányzati rendészek az 
idén. Ebből harminckilenc elkövetőt a térfi gyelő kamerák képei 
alapján sikerült azonosítaniuk, negyvenkettőt pedig a helyszí-
nen, a szemét lerakása közben értek tetten. 

Baleset történt az egyik októberi hétköznapon csúcsidőben a 
Hubay Jenő téren. A balesetet okozó jármű utasai elmenekültek 
a helyszínről, de később elkapták őket a rendőrök a kerületi ren-
dészek közreműködésével. A rendészeket Hajdu László polgár-
mester jutalomban részesítette. 

Polgárőr Kerület elismerés-
sel jutalmazták az Országos 
Polgárőrnapon Nyíregyházán 
a XV. kerületet. A díjat Hajdu 
László polgármester szemé-
lyesen vette át. 
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Életműdíjjal jutalmazta a Magyar Sportújságírók Szövetsége és 
a Magyar Olimpiai Bizottság a januári Év Sportolója gálán a Rá-
kospalotán élő mesteredzőt, Kulcsár Győzőt. 

Sikeresen újraélesztette a 
hazai csapat egyik eszmélet-
len játékosát a Dózsa György 
Gimnázium és Táncművészeti 
Szakgimnázium testnevelője, 
Löwey László, aki civilben ko-
sárlabda-játékvezető. Az eset 
március 6-án a Budafoki KK – 
Gödi SE felnőtt NB II.-es férfi  
bajnoki mérkőzésen történt. 
A nem mindennapi tettéért az 
önkormányzattól elismerő ok-
levelet kapott. 

Bővítik a Szántóföld utcai 
sportpálya kapacitását. A léte-
sítményben egy füves és két mű-
füves labdarúgópályát, illetve a 
pályákhoz öltözőket is építenek. 
A beruházást részben a Magyar 
Labdarúgó Szövetség, részben 
pedig az önkormányzat támo-
gatta. 

Felújították a Vácrátót téri 
sportpályát, amely új borítást 
és új eszközöket kapott. 

Kiesett a REAC a profi  ligából. A 2009-ben még NB I.-es, majd 
2012-ig NB II.-es csapat az előző szezon végén kiesett az NB II-
I.-ból, és ősztől az amatőr ligában, a Budapest-bajnokság I. osz-
tályában szerepel. 

Kinevezték Mátyus Jánost, a korábbi sikeredzőt a REAC szak-
mai igazgatójának. Ez a pozíció Kutasi Róbert halála óta betöl-
tetlen volt a klubnál. 

Aranyérmet nyert a kerületben lakó Szalkay Orsolya a nyári Mas-
ters Vizes Világbajnokságon. A kiváló vízilabdakapus 23 év után 
lett ismét világbajnok. 

Nem indított felnőttcsapatot 
az 1.FC Femina a 2017–18-as 
bajnokságban. Ezzel a női lab-
darúgás alapító egyesülete tá-
vozott a sportágból. 

Tizedik alkalommal rendezte meg az önkormányzat a Csokonai 
Művelődési és Sportközponttal, valamint a REAC Sportiskolával 
közösen a Miénk a Grund kispályás labdarúgó-bajnokságot. 

Összetett Európa-bajnok lett 
a REAC Sportiskola színeiben 
versenyző súlyemelő, Takács 
Mária a Masters Európa-baj-
nokságon az 50–55 év közöt-
ti korcsoportban, a 90 kilog-
rammos súlycsoportban. A 
versenyen öt világcsúcsot is 
sikerült felállítania. A magyar 
súlyemelés meghatározó alak-
jának pályafutásában ez volt a 
harmadik Masters Európa-baj-
noki siker. Mellette tizenegy 
Masters világbajnoki elsőség-
gel is rendelkezik. 

Regionális PRIMA Különdíjat kapott Forgács József kerületünk 
egyik díszpolgára sport kategóriában. A Vállakozók és Munkál-
tatók Országos Szövetségének Budapesti és Pest Megyei Regi-
onális Szervezete idén is átadta a Regionális PRIMA Díjakat. Az 
elismeréseket öt – népművészet és közművelődés, tudomány, 
zeneművészet, oktatás és sport – kategóriában osztották ki, il-
letve átadták a Regionális Év Vállalkozói és az Év Vállalkozói el-
ismeréseket is. 
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Uszodaterv
A Neptun utca Pestújhelyi út fe-
lőli részen építenék meg bruttó 
3,6 milliárd forintból az új uszo-
dát az Észak-Pesti Kórházban. A 
Pestújhelyi útnál lenne a bejára-
ta, és itt építenének parkolókat. 
A uszodában várhatóan lesz:
• büfé és 420 szekrényes kabi-

nos öltöző
• 14×7 méteres 80 centiméter 

mély tanmedence
• 33×25 méteres medence, 

ami úszóversenyek megtar-
tására is alkalmas lesz

• 25×21 méteres külső meden-
ce is lenne a keretben, amit 
a hideg időszakban befed-
nének

• rekreációs terület
• wellnessblokk
• edzőterem
• és a telken belül 80 állásos 

parkoló. 

F E J L E S Z T É SF E J L E S Z T É S k é pk é p

Új rendelőintézet

A volt Észak-Pesti Kórház 13. számú épületében új rendelőinté-
zetet alakított ki önkormányzatunk. A földszinten, külön oldalsó 
bejárattal közvetlenül közelíthető meg a tüdőgondozó, nagymé-
retű váróval és kiszolgálóhelyiségekkel. A főbejárat felőli terüle-
ten a tüdőszűrő állomás kapott helyet. Az emeleten a háziorvosi, 
valamint a fi zikoterápiás rendelők, a gyógytorna- és gyógymasz-
százsellátást nyújtó helyiségek találhatók. 

Szociális városrehabilitáció

Kerületünk a VEKOP európai uniós pályázat keretében 1 mil-
liárd 530 millió forint fejlesztési forrást nyert Rákospalota 
déli részének szociális városrehabilitációjára. A fejlesztés a 
Pázmány Péter utca – Illyés Gyula utca – Rákos út – Wysoc-
ki utca által határolt területet érinti. A beruházás keretében 14 
lakóépületben 77 lakás és 4 üzleti célra hasznosítható bérle-
mény teljes felújítása történik meg 600 millió forintból. Továb-
bi három épületet közösségi célokra alakítanak ki, építenek át. 
Emellett közterek, közparkok, közterületi játszóterek, szabad-
téri közösségi terek, parkolók kialakítására, utak, járdák felújí-
tására is lehetőség lesz. 

TÉR_KÖZ pályázat

A Fővárosi Közgyűlés a TÉR_KÖZ pályázat keretében 100 millió 
forintos támogatást ítélt meg a Rákos út tereinek megújítására. 
A pénzből a Rákos úti rendelőintézet környezetét, a Wesselényi 
utcát és az ott működő termelői piacot, valamint a Dessewffy 
utca torkolatához csatlakozóan a legalapvetőbb forgalomtechni-
kai átalakításokat valósítja meg az önkormányzat. A projekt tel-
jes becsült költsége bruttó 215 millió forint, amihez 115 millió 
önerő szükséges a 100 milliós támogatás mellett. A fejlesztések 
2018-ban valósulhatnak meg. 

A Mosolykert Óvoda Pás-
kom Tagóvodájának teljes 
körű felújítása az összes he-
lyiséget érinti. Minden kül-
ső nyílászárót kicserélnek jó 
minőségű műanyag nyílás-
zárókra. A mosdókba a víz- 
és csatornavezetékek cse-
réjét követően új burkolatok 
kerülnek. Az épület elektro-
mos hálózatát is felújítják, 
valamint új szerelvényeket 
és energiatakarékos LED-
es fényforrásokat szerelnek 
fel. A fűtési rendszer háló-
zata megmarad, de új radiá-
torokat kap az óvoda. A föld-
szinti tornaterem és sószoba 
környékét is átalakítják, aminek következté-
ben nagyobb lesz a tornaterem, és kulturált 

kijárási lehetőséget alakítanak ki az udvarra, 
közvetlen mosdóelérhetőséggel. 

Újpalota városkapuja
Megtörtént a Drégelyvár utca 
– Molnár Viktor utca keresz-
teződés Pestújhely felőli ol-
dalának rendezése. A pavi-
lonok mögött szervizutat 
építettek; épült egy két mé-
ter széles járda; a családi há-
zas ingatlanok felőli részen 
pedig párhuzamos parkoló-
sávot alakítottak ki. A régeb-
bi pavilonok bontása után ott 
maradt alapokat, közüzemi 
bekötéseket elbontották, a 
területet rendezték. A parkot 
behajtásgátló oszlopokkal 
zárták el, így akadályozva a szemét behordá-
sát a területre. Jövőre a tér kialakításával, a 

zöldfelület rendbetételével folytatódhat a be-
ruházás. 

Páskom óvoda
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ÉLETképek
Az ÉLETképek következő megjelenése: 2018. január 25.
Lapzárta: 2018. január 18. 12 óra.  
A lapzárta után érkezett anyago kat a szerkesztőség 
csak a következő lapszámban tudja közölni.
Az újságban megjelenő hirdetések tartalmáért 
a szerkesztőség nem vállal felelősséget. ANDROID IOS

F I Z E T E T T   P O L I T I K A I   H I R D E T É S

2007-ben kezdeményeztük a XV. kerületben 
élő, örök emberi értékeket tisztelő, hagyo-
mányos polgári gondolkodást valló, 
a nemzeti haladást segítő sze-
mélyiségek köréből a „XV. ke-
rületi Százak Tanácsa” életre 
hívását. 

A civil szerveződés elé több 
célt tűztünk ki: a helyi köz-
élet értékelvű irányba mozdí-
tását, a helyi kultúra, közműveltség 
emelését, mindhárom városrészben 
az önazonosság-tudat erősítését, to-
vábbá egy konkrét célt is meghatároz-
tunk: a Civis Honoratus Díjra az aján-
lásokat és a díjazottak kiválasztását. 

Tíz év után megújítottuk a Ci-
vis Honoratus Díjat, mivel úgy lát-
juk, hogy az eredeti törekvések ma is 
rendkívül időszerűek: a helyi közélet 
súlyosan megosztott, a kulturális in-
tézményeket méltatlan támadások 
érik, az önazonosság-tudat ápolása 
nehézségekbe ütközik. Az árulások és 
a hatalmi visszaélések szabdalta köz-

életben különösen fontosnak tartjuk 
felmutatni a búvó patakszerűen mű-

ködő, a kerületet szolgáló érték-
teremtő teljesítményeket.

A díjra történő jelölé-
sekre november 10-én ke-
rült sor, Rákospalotára 7, 
Pestújhelyre 5, Újpalotá-

ra 3, posztumusz díjra szin-
tén 3 jelölés érkezett. A Szá-

zak Tanácsa tagjainak szavazása 
alapján Rákospalotán Adamik Tamás 
klasszika-filológus professzor, Pest-
újhelyen a Pestújhelyi Órakör tag-
jai, Újpalotán Várhegyi Gábor, a Se-
gítsd az iskoládat! egyesület vezetője, 
posztumusz Kukely Júlia operaéne-
kes kapták a 2017. évi Civis Honoratus 
Díjat. A díjak átadására december 10-
én Kamarazenés teadélután befejezé-
seképpen, bensőséges ünnepség kere-
tében került sor. Szívből gratulálunk a 
díjazottaknak!
A „XV. kerületi Százak Tanácsa” 
nevében László Tamás 
országgyűlési képviselő                (x)

Megújult a tíz éve alapított 
Civis Honoratus Díj

ó, 

-

ködő,
te

r
tén
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Ü Z L E T I   A P R Ó

A kerületi lakosok számára – szolgáltatások kivételével – legfel-
jebb 20 szóig ingyenes megjelenést biztosítunk. A hirdetéseket 
az adott terjedelmi lehetőségek fi gyelembevételével, a beérkezés 
sorrendjében közöljük. A hirdetések tartalmáért a szerkesztőség 
nem vállal felelősséget.

AJTÓ, ABLAK

Ablakjavítás, www.ajtoablak doktor.hu 22 éve vállalom kedvező árakon 
ablakok, ajtók javítását, illesztését, zárak cseréjét, festését, hőszigetelő 
üvegezését, szigetelését garanciával. Felmérés díjtalan! Horvát Ákos, te-
lefon: 06 70 550 0269

ÜVEGEZÉS

ÜVEGES! Ablak, ajtó, erkély, kirakat üvegezése. Hőszigetelő üvegek, zu-
hany kabinok beépítése. Régi keretek átalakítása hőszigetelő üveg befo-
gadására. Gyorsan, tisztán, pontosan! Biztosításra is! Nagy Miklós, tele-
fon: +36 20 9777 150

ÁLLÁS

XV. kerületi cégünk (Jármű Zrt.) porlakkozót keres egy műszakos munka-
körbe. Érdeklődés: 06 70 379 5161; matrai.laszlo@jarmuzrt.hu

A Budapest Főváros XV. Kerület Önkormányzat 
Képviselő-testülete pályázatot hirdet a kizárólagos 

tulajdonában lévő Palota Holding Ingatlan- és 
Vagyonkezelő Zártkörűen működő Részvénytársaság 

vezérigazgatói állásának betöltésére. 
A Palota Holding Zrt. az önkormányzat ingatlan- és vagyonkezeléssel kapcso-
latos feladatait látja el, melynek keretében szervezi, koordinálja és lebonyolítja 
az önkormányzat által rábízott munkát.

Az állás betöltésével kapcsolatos részletes információ az önkormányzat hon-
lapján (www.bpxv.hu) Hirdetőtábla/Felhívás menüpont alatt található.
Jelentkezési határidő: 2018. január 31.

A fenti állás betöltésének feltétele: felsőfokú iskolai végzettség, büntetlen 
előélet, cselekvőképesség, magyar állampolgárság, legalább 5 éves tapaszta-
lat az ingatlankezelés területén, legalább 2 éves vezetői gyakorlat.

A pályázatot „Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat Palota Holding Zrt. 
vezérigazgatói pályázat” megjelöléssel kell benyújtani:
A pályázati anyagot papíralapon, két példányban a polgármester nevére cím-
zett zárt borítékban kell postán beküldeni (1153 Budapest XV. kerület, Bocs-
kai u. 1–3.). A postai úton feladott pályázatoknak 2018. január 31. 16.00 órá-
ig be kell érkeznie
vagy
személyesen a Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán (1153 Budapest, Bocs-
kai u. 1–3.) leadni személyesen munkanapokon (hétfő: 8.00–18.00, kedd–csü-
törtök: 8.00–16.30, péntek: 8.00–12.30) legkésőbb 2018. január 31. 16.00 óráig 
kell benyújtani a Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat Polgármeste-
ri Titkárság (1153 Budapest, Bocskai u. 1–3. A épület I. emelet 112-es szoba).

A Polgárok Palotáért Egyesület 2017. december 16-án, szombaton 
Újpalotán a Fő téren 500 adag bográcsgulyással, forró teával, 

apróságokkal várta az érkezőket. 
Ették és vitték a fi nom ételt, jutott mindenkinek bőven. 

Köszönjük vendégeinknek, hogy eljöttek, köszönjük 
azoknak is, akik segítettek örömet szerezni. 

(PPE)

BUDAPEST FŐVÁROS XV. KERÜLET 
POLGÁRMESTERI HIVATAL PÁLYÁZATOT HIRDET
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  HIRDETÉSFELVÉTEL

E-mail: 
hirdetes@xvmedia.hu

Gold Orient Ékszer és Zálog

 www.goldorient.hu

A PIACON ELÉRHETŐ LEGOLCSÓBB ZÁLOGHITEL ARANY FEDEZETRE!

TÖRTARANY FELVÁSÁRLÁS!

ÚJ ARANY ELADÁS   9.500   FT-TÓL! HASZNÁLT ARANY ELADÁS  8.800    FT-TÓL!

Aranyékszer vásárlás részletre is! További információ az üzletekben!

FOGTECHNIKAI 
LABOR

Precíziós 
kivehető, rögzített 

fogpótlások készítése 
– mérsékelt árakon. 

Nyugdíjasoknak kedvezmény!
XV. kerület, 

Madách utca 35.
Telefon: 417-1276

V&V
TERMELŐI MÉZEKTERMELŐI MÉZEK

akácméz, vegyesméz, selyemfűméz, hársméz, 

lépesméz, propoliszos méz

3 KG FELETT3 KG FELETT
ingyenes ingyenes 

házhoz szállítás!házhoz szállítás!
Árpádföldi Méhészet

Tel.: 06 30 424-9329

www.arpadfoldi.hu

MENEFRISZ
Temetkezés
1156 Bp., Kontyfa u. 2–8. 8./b

munkaidon kívül is 
hívható telefon:

+36 (30) 376 1690

info@menefrisztemetkezes.hu

H–P: 8–16

Boldog karácsonyt és
eredményekben gazdag
új évet kíván 
olvasóinak 
és hirdetőinek 
a kerület 
hírmondója!
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Szombatonként  kedvezmény

„GYÓGYSZERTÁR A MEGVÁLTÓHOZ” 

PatikaSzombat! 

A Posta és az OTP mellett!
F  ÚT 62.

T.: 06 1 307 6317

 

Valós

 
Más akcióval össze nem vonható. 

Tel: 0620/341-7163 (H-P 14-22H, SZ-V 10-22H)

Online jegyvásárlás: POLUSCENTERMOZI.HU
/PolusCenterMoziÜNNEPI VÁLOGATÁS

Békés, meghitt
Karácsonyt kívánunk 
Önnek és családjának!


